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ACTA PLE NÚM. 1/08 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 31 DE GENER DE 
2008 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 31 DE GENER DE 2008 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les dinou hores del 
dia trenta-u de gener de dos mil vuit, es reuneixen a la sala de sessions 
d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes 
legalment establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a 
continuació es relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la 
Presidència del senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
Alcalde 
 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/es d'Alcalde 
 
Sr.   Sergio Fernández Mesa 
Sra. Rocio García Pérez 
Sr.   Jordi Parayre Soguero 
Sra. Montserrat Pérez Lancho 
 
 
Regidors/es 
 
Sr.   Victor Manuel Alcañiz Losa  
Sra.  Adela Artero Lozano  
Sr.   Nèstor Artís  i Villena  
Sra.  Emilia Briones Matamales 
Sr.   Darío Castro González 
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Sr.   Manuel Ceballos Morillo 
Sra.  Susana Cordero Rojas 
Sra.  Elisa Corral Lozano 
Sra.  Mª Isabel Espinosa Fernández  
Sra.  Ana Pilar Fernández Masía  
Sr.   Arnau Funes Romero  
Sr.   Jordi García Guitart  
Sra.  Iolanda Llambrich  i  Serrano  
Sra.  Aurora Mendo Sánchez 
Sr.   Francesc Molina i  Núñez  
Sra.  Enriqueta Pardo Lanuza 
Sr.   José Manuel Parrado Cascajosa  
Sra.  Joana Piñero Romera  
Sr.   José Miguel de Yzaguirre Morer 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 14/07, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 20 de desembre de 2007 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que, no he pogut 
llegir l’acta perquè he tingut un problema en l’ordinador i ara ja està arreglat, 
però no m’ha donat temps, per tant, ens abstindrem.   
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 VOTACIÓ:  UNANIMITAT, amb l’abstenció del Grup Municipal del 
PP. 
 
 
 
 2.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que els punts 2.4. i 2.5., fan referència a un canvi, a 
proposta del Grup Municipal de CiU, respecte als membres del Consell 
Municipal de Participació de Medi Ambient i del Consell Comunitari de Serveis 
Socials. 
 
 Pel que fa referència al punt 2.8., és fruit de la nova organització 
que hem fet de l’Ajuntament, pel qual canvia el Secretari del Consell Municipal 
de Cooperació i Solidaritat Internacional, que era el senyor Oscar Mestres i ara 
serà el senyor Enric Termes.   
 
 A continuació pren la paraula la senyora Montserrat Pérez Lancho, 
Regidora-Delegada de l’Àrea d’Administració Pública i Interior, per manifestar 
que els punts 2.1.,2.3.,2.6.,2.9.,2.10.,2.11.,2.12. i 2.13. són contractacions de 
personal per via d’urgència, per substitucions perquè no hi havia llistes de 
preferència o, en el cas de donar suport a la Nit de Reis, perquè encara que es 
facin processos selectius, com són feines de tan poca dedicació no s’hi 
presenta ningú. 
 
 Pel que fa al punt 2.2., és relatiu al conveni pel qual es regeix el 
personal de l’Escola Especial Virolai, que és el que regeix aquest tipus de 
centres que està aprovat per la Generalitat de Catalunya, i aquest decret que 
ratifiquem és la decisió de seguir aplicant aquest conveni. 
 
 Pel que fa als punts 2.7. i 2.14, són relatius a la reserva de llocs 
especials per a la col·locació gratuïta de cartells, pancartes i banderoles i a la 
reserva de locals oficials i llocs públics d’ús gratuït per a la celebració d’actes, 
corresponent a la campanya electoral de les Eleccions al Congrés dels 
Diputats i del Senat que -com sabeu- se celebraran el dia 9 de març.  
   
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent:  
 
 
 
 2.1.- Decret núm. 7670/07 de data 19 de desembre.   
 
 “Vist l’informe emès pel Departament de Recursos Humans referent 
a la necessitat de cobrir la incapacitat temporal de la funcionària de carrera 
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d’aquest Ajuntament, senyora Gemma Vives Guarro, que ocupa una plaça 
d’Educador/a Infantil, als efectes de garantir el normal funcionament de 
l’Escola Bressol La Baldufa. 
 
 Atès que la persona a ser substituïda és funcionària de carrera 
d’aquest Ajuntament, es proposa designar un/a funcionari/a interí/na per 
cobrir la seva incapacitat temporal.  
 
 Atès que cap candidat/a inclòs/a en les diferents convocatòries per 
cobrir temporalment absències o vacants d’Educadors/es Infantils amb la 
titulació requerida, de les Escoles Bressols Municipals ha acceptat l’oferta de 
treball. 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
suplència per poder garantir la continuació del curs escolar 2007/2008, i les 
dificultats per poder disposar de candidats interessats en assolir aquestes 
funciones, es fa necessari recórrer a la revisió dels currículums 
d’Educadors/es Infantils. 
 
 Atès que la senyora Patrícia Portillo Ribot  ha manifestat la seva 
disponibilitat i acceptació a la proposta que se li ha realitzat. 
 
 Atès que existeix consignació suficient a les partides 
03423C01200000, 03423C01210000, 03423C01500000. 
 
 Atès el que preveuen els articles 6 i 94 i ss. del Reglament de 
Personal al Servei de les Entitats Locals. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han estat 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07, de 18 de juny de 2007  
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre la incapacitat 
temporal de la funcionària de carrera d’aquest Ajuntament, senyora Gemma 
Vives Guarro en qualitat d’Educador/a Infantil. 
 
 Segon.- Nomenar funcionaria interina a la senyora Patrícia Portillo 
Ribot, en qualitat d’Educadora Infantil, enquadrat en l’Escala d’Administració 
Especial, classificada en el grup C, amb efectes 11 de desembre de 2007 i fins 
la reincorporació de l’empleada substituïda, i en tot cas fins a la fi del present 
curs escolar 2007/2008, i mentre romangui en aquesta situació 
administrativa o es pugui revocar la designació per qualsevol altre supòsit 
recollit en l’article 7è del Reglament del Personal al Servei de les Entitats 
Locals. 
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 Tercer.- Adscriure a la senyora Patrícia Portillo Ribot al lloc de 
treball d’Educador/a Infantil de l’Escola Bressol La Baldufa, assignant-li les 
retribucions corresponents al mateix. 
 
 Quart.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte/nomenament i fins a la finalització del mateix. 
 
 Cinquè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 11 de 
desembre de 2007 en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92. 
 
 Sisè.- Notificar la present resolució a l’interessada, a la seva Cap, a 
la Junta de Personal i al Departament de Recursos Humans, als efectes 
oportuns. 
 
 Setè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 2.2.- Decret núm. 7824/07 de data  21 de desembre.  
 

 “Vist que en data 31 d’agost de 2007 es va publicar en el Diari 
Oficial de Generalitat de Catalunya, núm. 4959, la TRE/2650/2007, de 9 de 
juliol, per la qual es disposa la inscripció i la publicació de la revisió salarial 
per al 2007 del Conveni col·lectiu de treball per al sector de les escoles 
d’educació especial, amb efectes des de l’1 de gener de 2007. 
  
 Atès el contingut de l’informe emès pel Departament de Recursos 
Humans, en el que hi consta l’estudi de costos que comporta l’aplicació del 
conveni pel personal de l’Escola d’Educació Especial Virolai. 
 
 Vist l’informe emès pel Departament de Fiscalització de data 3 de 
desembre de 2007 posant de manifest un defecte essencial en l’expedient als 
efectes de la seva esmena o de la formulació d’informe de discrepàncies. 
 
 Vist l’informe de data 5 de desembre de 2007 formulat pel 
Departament de Recursos Humans. 
 
 Atès que hi ha dotació econòmica a les partides pressupostàries 03 
423D0 1300000 Personal de l’Escola Virolai i 03 313 A0 1600000 de quotes 
d'assegurances socials per atendre el cost de l’aplicació econòmica de 
l’esmentat conveni. 
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 Atès el que estableix l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables, 
  
 Aquesta Alcaldia en virtut de les atribucions que legalment té 
atribuïdes, 
   

HA RESOLT 
 
 Primer.- Resoldre favorablement al Departament de Recursos 
Humans la discrepància formulada per l’Interventor. 
 
 Segon.- Aplicar la TRE/2650/2007, de 9 de juliol, per la qual es 
disposa la inscripció i la publicació de la revisió salarial per al 2007 del 
Conveni col·lectiu de treball del sector de les Escoles d’educació especial, pel 
qual s’estableixen les taules salarials a percebre a partir de l’1 de gener de 
2007, establint les retribucions mensuals que s’indiquen a partir de l’1 de 
gener de 2007. 
  
Lloc treball Salari Base Antiguitat C.Respons. C. Específic Plus 

analogia 
Director/a 47,98 1,30 11,99 1,20 14,99 
Cap d'Estudis 47,98 1,30   7,94 1,20 14,99 
Professor/a 47,98 1,30   1,20 14,99 
Logopeda 47,98 1,30   1,20 14,99 
Educador/a 37,30 1,31     10,09 
Fisioterapeuta 48,06 1,46   1,20 6,78 
 
 Tercer.- Aprovar l’abonament dels endarreriments que 
corresponguin de conformitat amb l’informe emès pel Departament de 
Recursos Humans de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat en la nòmina que 
es tramiti el mes de desembre de 2007, 
 
Nom/cognoms Lloc treball                  Total 

Cristina Gabirondo Concejo Director/a  1491,48 

Asunción Castells Palau Professor/a 781,32 

Isabel Fernández Méndez Professor/a 781,32 

Elena Gual Dalmau Professor/a 781,32 

Amador Guevara Oliver Professor/a 781,32 

Margarita López Cornejo Professor/a 781,32 

Manuela Rodríguez Díaz Cap d'Estudis 1460,04 

Margarita Márquez Aranda Professor/a 781,32 

Montserrat Verdura Milian Logopeda 781,32 

M. José Manzano Doblas Professor/a 781,32 

Esther Martín Cantero Professor/a 503,52 
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Sonia Moreno Ayoma Educador/a 601,20 

Esther Muñoz Blanco Educador/a 601,20 

Teresa Calzada López Educador/a 601,20 

Lourdes Évole Requena Educador/a 601,20 

Ricard Barnes Torras Fisioterapeuta 709,80 

 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal a la primera sessió que se celebri. 
 
 Cinquè.- Notificar el contingut de la present resolució al personal 
interessat, a la representació del personal i al Departament de Recursos 
Humans.”  
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.3.- Decret núm. 7961/07 de data 27 de desembre. 
 
 “Vista la necessitat de cobrir la plaça d’Assistent/a Infantil, de 
l’empleada d’aquest Ajuntament, senyora Sandra Farras Lorenzo, en situació 
d’incapacitat temporal, als efectes de garantir el normal funcionament de 
l’Escola Bressol Linda Vista. 
 
 Atès que cap candidata inclosa en les diferents convocatòries per 
cobrir temporalment absències o vacants d’Educador/es Infantils i 
d’Assistent/a Infantil amb la titulació requerida, de les Escoles Bressol 
Municipals ha acceptat l’oferta de treball, es fa necessari recórrer a la revisió 
dels currículums d’Assistents/es Infantils. 
 
 Atès que la senyora Montserrat Millán Sauri té els coneixements i 
les aptituds necessàries per la realització de les esmentades tasques.  
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 03 423C0 1310000 de Personal laboral eventual/Escoles 
Bressol. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com els articles 12 i 15.1 c) de l’Estatut 
dels Treballadors i l’article 4t. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
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 Per tot això, en exercici de les competències que m’han estat 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07 de data 18 de juny de 2007,   
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència d’Assistent Infantil, a l’Escola Bressol Linda Vista. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat a temps 
parcial en jornada continuada de la senyora Montserrat Millan Sauri en 
qualitat d’Assistenta Infantil, perquè substitueixi a la senyora Sandra Farras 
Lorenzo, amb efectes 17 de desembre de 2007 i fins la seva reincorporació, i 
en tot cas fins a la fi del present curs escolar 2007/2008, o s’hagi de resoldre 
per qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals, aplicables a aquesta modalitat contractual. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 
d’Assistent/a Infantil, de l’Escola Bressol Linda Vista, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte/nomenament i fins a la finalització del mateix. 
 
 Cinquè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 17 de 
desembre de 2007 en aplicació de l’article 57.3 de la Llei 30/92. 
 
 Sisè.- Comunicar la present resolució a la interessada, a la seva 
Cap, al Departament de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa. 
 
 Setè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.4.- Decret núm. 8237/07 de data 28 de desembre.  
 
 “Aquest Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 19 de novembre de 
2007, amb el número 6704/2007, i com a conseqüència de la nova 
organització derivada de la Corporació sorgida de les Eleccions Municipals que 
varen tenir lloc el dia 27 de maig anterior, va designar els membres integrants 
del Ple i de la Comissió Permanent del Consell Municipal de Participació de 
Medi Ambient  de Cornellà de Llobregat. 
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 Atès que mitjançant escrit del Portaveu del Grup Municipal de 
Convergència i Unió, de data 21 de desembre d’enguany, es sol·licita el canvi 
de representants, titular i suplent, d’aquesta Entitat en el Consell Municipal 
de Participació de Medi Ambient de Cornellà de Llobregat. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 6704/2007, de 19 
de novembre, relatiu al nomenament dels membres del Ple del Consell  
Municipal de Participació de Medi Ambient de Cornellà de Llobregat, en el 
sentit següent: 
 

• Deixar sense efecte els nomenaments del senyor Aleix Badia 
Cortada i de la senyora Iolanda Gavaldà Moran, com a titular i 
suplent, respectivament, del Grup Municipal de Convergència i Unió 
en el Ple d’aquest Consell. 

•  Nomenar, com a titular i suplent, respectivament, en representació 
del Grup Municipal de Convergència i Unió en el Ple d’aquest 
Consell, a la senyora Iolanda Gavaldà Moran i al senyor Oriol 
Anguera Tortosa. 

 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Medi Ambient 
i Sostenibilitat d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-president i 
Secretari del Consell Municipal de Participació de Medi Ambient de Cornellà de 
Llobregat,  als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 2.5.- Decret núm. 8238/07 de data 28 de desembre.  
 
 “Mitjançant Decret dictat el dia 25 d’octubre de 2007 amb el 
número 6203/2007 i com a conseqüència de la nova organització derivada de 
la Corporació sorgida de les Eleccions Municipals que varen tenir lloc el dia 27 
de maig de 2007, aquesta Alcaldia va designar els membres integrants del Ple 
del Consell Comunitari de Serveis Socials de Cornellà de Llobregat. 
 
 Vist l’escrit presentat pel Portaveu del Grup Municipal de 
Convergència i Unió en data 21 de desembre, en el qual demana el canvi del 
representant titular del seu Grup Polític en l’esmentat Consell.  
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 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 6203/2007, de 25 
d’octubre, relatiu al nomenament dels membres del Ple del Consell Comunitari 
de Serveis Socials de Cornellà de Llobregat, en el sentit següent: 
 

• Deixar sense efecte el nomenament del senyor Santiago Bellido 
Suarez, com a titular del Grup Municipal de Convergència i Unió en 
el Ple d’aquest Consell i nomenar en el seu lloc a la senyora 
Carolina Pérez Vega. 

 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Salut Pública, 
Consum i Benestar Social d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-
presidenta i Secretari del Consell Comunitari de Serveis Socials de Cornellà de 
Llobregat i a les persones interessades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 2.6.- Decret núm. 8406/07 de data 31 de desembre.  
 
 “Vista la proposta de contractació laboral de nou persones per 
desenvolupar tasques de suport tècnic, presentada per l’Àrea Tècnica de 
Cultura, així com l’informe emès pel Departament de Recursos Humans. 
 
 Atès que la proposta de candidats per la realització d’aquestes 
funcions puntuals i específiques per atendre els serveis complementaris i 
específics es realitza tenint en compte aquestes característiques peculiars, i la 
seva experiència acreditada en aquest Ajuntament en la realització d’activitats 
similars. 
  
 Atès que no s’havia programat cap convocatòria per atendre aquesta 
contractació per la manca de definició prèvia de les necessitats finals que 
s’haurien d’atendre per recursos propis, donades les característiques de la 
Campanya de Nit de Reis i les aportacions i contribucions d’altres 
Administracions Públiques, 
 
 Atès que a les dates actuals és inviable poder assegurar els serveis 
que es precisen atendre sense tenir que recórrer a contractacions per la via 
d’urgències. 
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 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 03 451 A0 1310000 Personal laboral eventual/Direcció i 
Administració de Cultura 
   
 Atès el que preveuen els articles 16 d), 19 i 20 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals així com amb l’article 15 a) de 
l’Estatut dels Treballadors, i l’article 2 del Reial Decret 2720/1998, de 18 de 
desembre. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han estat 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07, de 18 de juny de 2007  
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per contractar el personal 
laboral de caràcter no permanent per atendre el servei determinat de suport, 
que a continuació es relacionen: 
 

Alberto Puente García 
Laia Sánchez Reyes 
Jesús Marcen Olivas 
Palmira Granado Haro 
Esteve Cabrera Puigdomenech 
Hector Puente García 
Javier Tortosa Montero 
Jaime Pérez Soro 
Carmen Cañete Pérez 

  
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral temporal per Obra i Servei 
Determinat, de les persones i els períodes que tot seguit es relacionen, per la 
prestació de serveis com a peons, per a la Campanya de Nit de Reis 2007. 
 
Nom i Cognoms Períodes 
Alberto Puente García del 10-12-2007 al 9-01-2008 
Laia Sánchez Reyes del 10-12-2007 al 9-01-2008 
Jesús Marcen Olivas del 10-12-2007 al 9-01-2008 
Palmira Granado Haro del 10-12-2007 al 9-01-2008 
Esteve Cabrera Puigdomenech del 10-12-2007 al 9-01-2008 
Hector Puente García del 15-12-2007 al 9-01-2008 
Javier Tortosa Montero del 15-12-2007 al 9-01-2008 
Jaime Pérez Soro del 22-12-2007 al 7-01-2008 
Carmen Cañete Pérez 
 

del 22-12-2007 al 7-01-2008 
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 Tercer.- Assignar als esmentats empleats les retribucions 
corresponents al lloc de treball a ocupar, consistents en 1812,50 euros bruts 
per les persones contractades durant el període del 10-12-07 al 9-01-08, 
1208,33 euros bruts per les persones contractades durant el període del 15-
12-07 al 9-01-08, i 894,17 euros bruts per les persones contractes durant el 
període del 22-12-07 al 7-01-08, inclosos tots els conceptes, per tot el període 
contractual, d’acord amb les disposicions legals vigents. 
 
 Quart.- Establir a l’esmentat personal la resta de condicions 
establertes per al personal laboral d’aquest Ajuntament. 
 
 Cinquè.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte/nomenament i fins a la finalització del mateix. 
 
 Sisè.- Comunicar la present resolució als interessats, al seu Cap, al 
representat del Comitè i al Departament de Recursos Humans als efectes 
adients. 
 
 Setè.- Donar compte d’aquest Decret al Ple de l’Ajuntament en la 
pròxima sessió. 
 
 Vuitè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 10 de 
desembre de 2007 en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92. 
 
 Novè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 
Província i Diari Oficial de la Generalitat de conformitat al que preveu la 
normativa vigent.” 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.7.- Decret núm. 203/08 de data 18 de gener. 
 
 “Vist el Reial Decret 33/2008, de 14 de gener d’enguany, sobre la 
convocatòria d’eleccions al Congrés dels Diputats i del Senat, a celebrar el dia 
9 de març d'enguany, i atès que, en conformitat amb l’article 56.1 de la Llei 
Orgànica 5/1985, de 19 de  juny, del Règim Electoral General, en la seva 
redacció actual, aquest Ajuntament, dins dels set dies següents a la 
convocatòria, està obligat a comunicar a la Junta Electoral de Zona els 
emplaçaments disponibles per a la col·locació gratuïta de cartells i banderoles, 
a efectes de la celebració de la corresponent campanya electoral per part dels 
diferents candidats, partits, federacions, coalicions o agrupacions que es 
presenten a les Eleccions. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han estat 
conferides per l’Alcaldia d’aquest Ajuntament, mitjançant Decret número 
3990/2007 de data 18 de juny de 2007 
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HE RESOLT 

 
 Primer.- Reservar com a llocs especials per a la col·locació gratuïta 
de cartells, pancartes i banderoles corresponents a la campanya electoral 
relativa a les Eleccions al Congrés dels Diputats i del Senat, a celebrar el dia 9 
de març d’enguany, els espais que es relacionen a continuació: 
 
RELACIÓ COLUMNES ENLLUMENAT ELECTORALS 
 
BARRI CARRER TRAM SECCIÓ COL. 4M COL. >4M 

AL-FA Av. Alps Ctra. l’Hospitalet/Ctra. 
d'Esplugues 

Ctra. l’Hospitalet/ P. Can Roses  20 

 Avda. Alps Ctra.Hospitalet / Ctra 
D'Esplugues 

P. Can Roses/Ctra. d'Esplugues  25 

 Av. Fama Ctra. l’Hospitalet/Ctra. del Mig Ctra. Hospitalet / FF.CC.  7 
 Avda. Fama Ctra.Hospitalet / Ctra. del Mig FF.CC /Tirso de Molina  10 
 Avda. Fama Ctra.Hospitalet / Ctra. del Mig Tirso de Molina/Av. Maresme  12 
 Av. Maresme Silici/Plaça Maresme Silici/Sant Ferran 1 23 
 Avda. Maresme Silici / Plaza Maresme Sant Ferran/Progrès  22 
 Avda. Maresme Silici / Plaza Maresme Progrès/Plaça Maresme  7 
 Baltasar Oriol Dolors Almeda/Porta Diagonal Dolors Almeda/Porta Diagonal 6 9 
 Ctra. del Prat Victor Pradera/Ctra. del Mig Victor Pradera/FF.CC.  11 
 Ctra. del Prat Victor Pradera / Ctra. del Mig FF.CC/Tirso de Molina  10 
 Ctra. 

d’Hospitalet 
Ctra. del Prat/Passeig de la 
Campsa 

Ctra. del Prat/Sant Ferran  25 

 Ctra. 
l´Hospitalet 

Ctra.Prat / Paseo de la 
Campsa 

Sant Ferran/Silici  23 

 Ctra. 
l´Hospitalet 

Ctra.Prat / Paseo de la 
Campsa 

Silici/Passeig de la Campsa  17 

 Dolors Almeda Ctra. d’Hospitalet/Av. 
Maresme 

Ctra. d’Hospitalet/Sant V. Ferrer 25  

 Dolores Almeda Ctra. Hospitalet / Av. Maresme Sant V. Ferrer/Baltasar Oriol 28  
 Dolores Almeda Ctra. Hospitalet / Av. Maresme Baltasar Oriol/Av. Maresme 28  
 FF.CC. Ctra. del Prat/Dolors Almeda Ctra. Prat/Av. Fama 54 24 
 FF.CC. Ctra. Del Prat / Dolors Almeda Av. Fama/Sant Ferran 13 15 
 FF.CC. Ctra. Del Prat / Dolors Almeda Sant Ferran/Dolors Almeda 18 3 
 Pau Picasso B- 200/Av. Maresme B-200/Av. Salvador Dalí  19 
 Pau Picasso B- 200 / Avda. Maresme Salvadar Dalí/Av. Maresme  17 
 Porta Diagonal B- 200/Av. Maresme B-200/Roselló  7 
 Porta Diagonal B- 200 / Avda. Maresme Roselló/Salvador Dalí  12 
 Porta Diagonal B- 200 / Avda. Maresme Salvador Dalí/Av. Maresme  14 
 Marià Fortuny Pau Picasso/Silici Pau Picasso/Porta Diagonal 8 6 
 Roselló Pau Picasso / Silici Porta Diagona/Silici  9 
 Salvador Dalí Dolors Almeda/Silici Dolors Almeda/Pau Picasso 6 7 
 Salvador Dalí Dolors Almeda / Silici Pau Picasso/Porta Diagonal  7 
 Salvador Dalí Dolors Almeda / Silici Porta Diagonal/Silici  9 
 Sant Ferran Ctra. d’Hospitalet /Ctra. del 

Mig 
Ctra. d’Hospitalet/FF.CC.  12 

 Sant Ferràn Ctra. Hospitalet / Ctra. del Mig FF.CC/Tirso de Molina  10 
 Sant Ferràn Ctra. Hospitalet / Ctra. del Mig Tirso de Molina/Av. Maresme  12 
 Silici Ctra. d’Hospitalet /Ctra. del 

Mig 
Ctra. d’Hospitalet/Roselló  4 

 Silici Ctra. Hospitalet / Ctra. del Mig Roselló/FF.CC.  7 
 Tirso de Molina Ctra. del Prat/Sant Ferran Ctra. del Prat/Av. Fama  14 
   Av. Fama/Sant Ferran  8 
 Vial Can 

Mercader 
Ctra. d’Hospitalet/Bonavista Ctra. d’Hospitalet/Rotonda  7 

   Rotonda  7 
   Rotonda/Bonavista  17 
CE-RI Baix Llobregat Ctra. Sant Boi/Ctra. del Prat Ctra. Sant Boi/Miquel Roncalí  14 
  Ctra. Sant Boi / Ctra. del Prat Miquel Roncalí/Verge Montserrat  32 
   Verge Montserrat/(futbol interior)  13 
  Ctra. Sant Boi / Ctra. del Prat Verge Montserrat/Sant Jeroni  19 
  Ctra. Sant Boi / Ctra. del Prat Sant Jeroni/Francesc Moragas  4 
  Ctra. Sant Boi / Ctra. del Prat Francesc Moragas/Ctra. del Prat  10 
 Ctra. d' 

Esplugues 
Filipinas/Av. dels Alps Filipinas/Av. dels Alps 6 24 
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 Ctra. de Sant 
Boi 

Rubió i Ors/Terme Sant Boi Rubió i Ors/Rotonda Baix 
Llobregat 

 23 

 Ctra. de Sant 
Boi 

Rubio i Ors / Término Sant Boi Rotonda Baix Llobregat  8 

 Ctra. de Sant 
Boi 

Rubio i Ors / Término Sant Boi Rotonda Baix Llobregat/Sant Boi  22 

 Ernest Lluc Ernest Lluc Ernest Lluc 55  
 Martí i Julià Ctra. Sant Boi/Almirant Vierna Ctra. Sant Boi/Almirant Vierna 25  
 Menendez 

Pelayo 
M. Jacint Verdaguer/Rubió i 
Ors 

M. Jacint Verdaguer/Rubió i Ors  6 

 PasseigFFCC Ctra. del Prat/Empordanès Ctra. del Prat/Fivaller 21  
 Passeig.FFCC Ctra del Prat / Empordanes Fivaller/Sant Jeroni 28  
 Passeig.FFCC Ctra del Prat / Empordanes Sant Jeroni/Sant Isidre 16  
 Passeig.FFCC Ctra del Prat / Empordanes Sant Isidre/Verge Montserrat 28 4 
 Passeig.FFCC Ctra del Prat / Empordanes Verge Montserrat/Empordanès 8 33 
 Pius XII Rubió i Ors/Ctra. d’Esplugues Rubió i Ors/Ctra. d’Esplugues 16  
 Plaça de la 

Figuera 
Plaça de la Figuera Plaça de la Figuera  13 

 Plaça Prat de la 
Riba 

Plaça Prat de la Riba Plaça Prat de la Riba 31  

 Rambla Anselm 
Clavé 

Plaça de l’Església/Rubió i Ors Plaça de l’Església/Menendez 
Pelayo 

27 10 

 Rbla. Anselm 
Clavè 

Pl.d'Esglesia / Rubio i Ors Menendez Pelayo/Rubió i Ors 25 9 

 Rubió i Ors 4 Camins/Llibertat Plaça. 4 Camins/Miquel Roncalí 34  
 Rubio i Ors 5 Caminos / Libertad Pza. Miquel Roncalí/Almirant Vierna 25  
 Rubio i Ors 6 Caminos / Libertad Pza. Almirant Vierna/Verge 

Montserrat 
26  

 Rubio i Ors 7 Caminos / Libertad Pza. Verge Montserrat/Sant Isidre 22  
 Rubio i Ors 8 Caminos / Libertad Pza. Sant Isidre/Rambla 24  
 Rubio i Ors 9 Caminos / Libertad Pza. Rambla/Llibertat Plaça 12 3 
 Ramon Sala Ramon Sala Ramon Sala  7 
 Ramon i Cajal Ramon i Cajal Ramon i Cajal  5 
 Verge de 

Montserrat 
Verge de Montserrat Verge de Montserrat  12 

FO-FA-P Alacant Alacant Alacant  3 
 Av. Can Corts A. Maura/Ctra. d'Esplugues A. Maura/Av. Can Cors 25 24 23 
 Avda. Can 

Corts 
A. Maura / Ctra D'Esplugues Av. Can Cors,23/ Ctra. 

d’Esplugues 
 27 

 Av. de les Flors Via Renfe/Marià Benlliure Via Renfe/Granada  9 
 Avda. de les 

Flors 
Via Renfe/Marià Benlliure Granada/Marià Benlliure  5 

 Cadiz Sevilla/Av. de les Flors Sevilla/Av. de les Flors  7 
 Frederica 

Montseny 
Frederica Montseny Frederica Montseny  9 

 Huelva Sevilla/Av. de les Flors Sevilla/Av. de les Flors  7 
 Ignasi Iglesias Joan Fernández/Av. de les 

Flores 
Joan Fernández/Sevilla  10 

 Ignasi Iglesias C/ Joan Fernandez / Avda. 
Flores 

Sevilla/Av. de les Flors  3 

 Iscle Soler M. Thomas/Ctra. d’Esplugues M. Thomas/Ctra. d’Esplugues  4 
 Lleó Fontova Maria Rosa/Montserrat Roig Maria Rosa/Montserrat Roig  7 
 Mª Aurelia 

Capmany 
Monserrat Roig/Mercè 
Rodoreda 

Monserrat Roig/Mercè Rodoreda 22 24 

 Maria Rosa Ctra. Sant Joan/Lleó Fontava Ctra. Sant Joan/Lleó Fontava  6 
 Miguel de 

Cervantes 
Av. de les Flors/Sevilla Av. de les Flors/Sevilla 6  

 Montserrat Roig Av. Can Corts/Ctra. Sant Joan Av. Can Corts/Ctra. Sant Joan  12 
 Plaça Pallars Plaça Pallars Plaça Pallars  19 
 Plaça Pau 

Casals 
Plaça Pau Casals Plaça Pau Casals  6 

 Plaça 
Tarradellas 

Plaça Tarradellas Plaça Tarradellas 7 2 

 Plaça del 
Trinquis 

Plaça del Trinquis Plaça del Trinquis  6 

 Penedès Priorat/Terra Alta Priorat/Terra Alta 4 15 
 Priorat Priorat Priorat  26 
 Revolt Negre Ctra. Sant Joan/Av. Can Corts Ctra. Sant Joan/Av. Can Corts  11 
 Sevilla Josep Fiter/Marià Benlliure Josep Fiter/Marià Benlliure 4  
 Sevilla Murcia/Siemens Murcia/Siemens  3 
 Terra Alta Terra Alta Terra Alta  19 
 Via Llobregat Ctra. de Sant Boi/Tarragonès Ctra. de Sant Boi/Tarragonès 22 11 
GA Anoia Salvador Allende/Av. del Parc Salvador Allende/Bonestar  5 
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 Anoia Salvador Allende / Avda. del 
Parc 

Bonestar/Av. del Parc  6 

 Arquitecte 
Calzada 

Arquitecte Calzada Arquitecte Calzada 37  

 Av. del Parc Ctra. d’Esplugues/Miranda Ctra. d’Esplugues/Miranda  65 
 Av. S. Allende Ctra. d’Esplugues/Av. Sant 

Ildefons 
Ctra. d’Esplugues/Florida 11 7 

 Avda. S. Allende Ctra.Esplugues / 
Av.R.Argentina 

Florida/Anoia 11 10 

 Avda. S. Allende Ctra.Esplugues / 
Av.R.Argentina 

Anoia/Av. Sant Ildefons 17 11 

 Bonavista Av. del Parc/Tanatori Av. del Parc/Salvador Allende  16 
 Bonavista Av.del Parc/Tanatori Salvador Allende/Tanatori  6 
 Bonestar Anoia/Empordà Anoia/Empordà 13 7 
 Blocs Darsa República Argentina/Catalans Passeig  6 
 Campfaso Campfaso Campfaso 15  
 Costa Brava Av. del Parc/Miranda Av. del Parc/Miranda  10 
 Cristòfor 

Llargués 
Cristòfor Llargués Cristòfor Llargués 12  

 Ctra. 
d’Esplugues 

Av. Alps/Av. del Parc Av. Alps/Av. del Parc  18 

 Empordà Miranda/Salvador Allende Miranda/Salvador Allende  7 
 Miranda Mossèn Andreu/Av. Sant 

Ildefons 
Mossèn Andreu/Av. Sant 
Ildefons 

 14 

 Mossèn Andreu Av. Línia Elèctrica/Miranda Av. Línia Elèctrica/Miranda  28 
 Palma de 

Mallorca 
Av. del  Parc/Miranda Av. del Parc/Miranda  7 

 Plaça Campfaso Plaça Campfaso Plaça Campfaso 15  
 Urgell Urgell Urgell 6 7 
 Plaça Marsans Plaça Marsans Plaça Marsans  6 
SI Av. Línia 

Elèctrica 
Av. Sant Ildefons/Mossèn 
Andreu 

Av. Sant Ildefons/Mossèn 
Andreu 

 20 

 Av. Repúbl. 
Argentina  

Mossèn Andreu/Av. S. Allende Mossèn Andreu/Av. Sant 
Ildefons 

 16 

 Avda. R. 
Argentina  

C/ Mn.Andreu / Av.S. Allende Av. Sant Ildefons/Av. S. Allende  47 

 Av. S. Allende Av. Sant Ildefons/Av. Repúb. 
Argentina 

Av. Sant Ildefons/Doctor  Arús 32 14 

 Avda. S. Allende Avda. S. Ildefons / 
Av.R.Argentina 

Doctor Arús/Av. S. Allende, 51 16 6 

 Avda. S. Allende Avda. S. Ildefons / 
Av.R.Argentina 

Av. S. Allende, 51/Rep. 
Argentina 

25 20 

 Av. Sant 
Ildefons 

Av. S. Allende/Ctra. 
d’Esplugues 

Av. S. Allende/Ctra. d’Esplugues  88 

 Dr. Arús Av. Sant Ildefons/S. Allende Av. Sant Ildefons/S. Allende  23 

 Plaça del Pilar  Plaça  30 

 Plaça Gerdera  Plaça  17 

                                       Total 915 1530 

 

RELACIÓ PANCARTES DE 6 MTS. 
 
BARRI UBICACIÓ QUANTITAT 
ALMEDA Avinguda de la Fama/Fira 1 
 Carretera de l’Hospitalet/Camí de l’Empedrat 1 
ALMEDA Carretera de l’Hospitalet/Pau Picasso 1 
ALMEDA Pau Picasso/Salvador Dalí 1 
ALMEDA Sant Ferran/FFCC 1 
ALMEDA Sant Ferran/Tirso de Molina (Plaça Almeda la Vella) 1 
CENTRO Carretera de l’Hospitalet/Alps 1 
CENTRO Eroski davant Mistral 1 
 Mossèn Jacint Verdaguer/Adell Ferrer 1 
CENTRO Metro Cornellà 1 
CENTRO Plaça Ajuntament 1 
CENTRO Plaça Lluís Companys 1 
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CENTRO Plaça Puigcerdà/Rubió i Ors 1 
CENTRO Pont Renfe 2 
CENTRO Via Llobregat/Direcció  Sant Joan Despí 1 
FONTSANTA Frederica Montseny/Tarragonès 1 
FONSANTA Montserrat Roig/Lleó Fontova 1 
FONSANTA Penedès 1 
FONSANTA Plaça Fontsanta (Zona Centre) 1 
 Lleó Fontova/Montserrat Roig 1 
FONSANTA Priorat/Carretera de Sant Joan Despí 1 
FONSANTA Terra Alta/Carretera de Sant Joan Despí 1 
GAVARRA Anoia/Avinguda del Parc 1 
GAVARRA Avinguda Línia Elèctrica/Mossèn Andreu 1 
GAVARRA Centre C. Garcia Nieto 1 
GAVARRA Carretera d’Esplugues/Avinguda del Parc 1 
GAVARRA Mercat Marsans 1 
GAVARRA Metro Gavarra 1 
 Empordà/entre Miranda i Bonestar 1 
GAVARRA Plaça Campfaso 1 
GAVARRA Plaça Extremadura/Empordà 1 
GAVARRA Salvador Allende/Bonavista (Betania) 1 
PEDRÓ Can Carbonell 1 
PEDRÓ CEIP Sant Miquel 1 
 Iscle Soler/M.Thomas i Carretera d’Esplugues 1 
PEDRÓ Plaça del Trinquis 1 
PEDRÓ Plaça Pallars 1 
PEDRÓ Plaça Tarradellas 1 
RIERA Avinguda Baix Llobregat/davant Almirant Vierna  1 
 Avinguda Baix Llobregat/parquing Pavelló 1 
 Avinguda Baix Llobregat/Futbol 1 
 Baix Llobregat/Carretera de Sant Boi 1 
 Carretera del Prat/Sant Lluís 1 
 Baix Llobregat/Verge de Montserrat 1 
 Sant Jeroni/Passeig Ferrocarrils 1 
RIERA Plaça la Sardana 1 
S.ILDEFONS Avinguda Sant Ildefons/Pavelló Esportiu (lateral ) 1 
S.ILDEFONS Avinguda Sant Ildefons/Verge de la Paloma 1 
S.ILDEFONS Cirerer (CEIP Alexandre Galí) 1 
S.ILDEFONS Mossèn Andreu/República Argentina 1 
S.ILDEFONS Mercat Sant. Ildefons 1 
S.ILDEFONS Plaça Carmen Amaya/República Argentina  1 
S.ILDEFONS Plaça Europa/Sant Ildefons/Miranda 1 
S.ILDEFONS Plaça Galícia/Bruc 1 
S.ILDEFONS Plaça Sant Ildefons (Cap. S. Social ) 1 
S.ILDEFONS Plaça Verge del Pilar  1 
S.ILDEFONS Salvador Allende/República Argentina (INEM) 1 
S.ILDEFONS Torre la Miranda 1 
S.ILDEFONS Xipre/República Argentina  1 
                                                                               Total 60 
 
  Segon.- Comunicar el present Decret a la Junta Electoral de 
Zona, mitjançant certificació acreditativa del mateix, i elevar-lo al Ple d’aquest 
Ajuntament en la primera sessió que se celebri per a la seva ratificació.” 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
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 2.8.- Decret núm.  250/08 de data 22 de gener. 
 
 “Mitjançant Decret dictat el dia 15 d’octubre de 2007 amb el 
número 5903/2007 i com a conseqüència de la nova organització derivada de 
la Corporació sorgida de les Eleccions Municipals que varen tenir lloc el dia 27 
de maig de 2007, aquesta Alcaldia va designar els membres integrants del Ple 
del Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat Internacional de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 Vist l’escrit presentat pel Regidor Delegat de Joventut i Solidaritat 
en data 15 de gener,  en el qual demana la  designació d’un nou  Secretari del 
Consell, com a conseqüència de les modificacions produïdes a l’organització 
municipal arran del nou Organigrama de l’Ajuntament, aprovat el dia 29 de 
novembre de 2007.  
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides  
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5903/2007, de 15 
d’octubre, relatiu a la designació del Secretari del Consell Municipal de 
Cooperació i Solidaritat Internacional  de Cornellà de Llobregat, en el sentit de 
deixar sense efecte la designació efectuada a favor del senyor Enric Térmens 
López, i de designar, en el seu lloc, al senyor Oscar Mestre Cabistany, Director 
de Joventut i Solidaritat. 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret a l’Àrea d’Acció Comunitària, 
Joventut i Solidaritat d’aquest Ajuntament, així com al President i Vice-
president del Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat Internacional de 
Cornellà de Llobregat, i a les persones interessades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 2.9.- Decret núm. 254/08 de data 22 de gener. 
 

“Vista la necessitat de cobrir la suspensió contractual temporal 
l’empleada d’aquest Ajuntament, senyora Mª Isabel Avila Domínguez, la qual 
ocupa una plaça d’Assistent/a Infantil, mentre cobreixi una plaça vacant 
d’educadora infantil com a conseqüència de la renúncia presentada per la 
funcionària interina d’aquest Ajuntament, senyora Esther Estruch Hill, als 
efectes de garantir el normal funcionament de l’Escola Bressol Edelweiss. 
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Atès que l’esmentada suspensió contractual estava essent coberta 
per la senyora Mercedes Bernuz Pueyo i que amb efectes 7 de gener de 2007 
ha renunciat a la seva contractació laboral en qualitat d’Assistent Infantil. 

 
Atès que cap candidata inclosa en les diferents convocatòries per 

cobrir temporalment absències o vacants d’Educador/es Infantils i 
d’Assistent/a Infantil amb la titulació requerida, de les Escoles Bressol 
Municipals ha acceptat l’oferta de treball. 

 
Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 

suplència per poder garantir la continuació del curs escolar 2007/2008, i les 
dificultats per poder disposar de candidats interessats en assolir aquestes 
funcions, es fa necessari recórrer a persones que hagin treballat com 
Assistents Infantils a les escoles bressol d’aquest Ajuntament. 

 
Atès que la senyora Patrícia Portillo Ribot té els coneixements i les 

aptituds necessàries per la realització de les esmentades tasques.  
 
Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 

contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 0221 423C0 1300000 de Personal laboral/Escoles Bressol. 

 
Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 

al Servei de les Entitats Locals així com els articles 12 i 15.1 c) de l’Estatut 
dels Treballadors i l’article 4t. del Reial Decret 2720/1998. 

 
Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 

retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 

Per tot això, en exercici de les competències que m’han estat 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07, de 18 de juny de 2007  
 

HE RESOLT   
 

Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència d’Assistent Infantil, a l’Escola Bressol Edelweiss. 

 
Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat a temps 

parcial de la senyora Patrícia Portillo Ribot en qualitat d’Assistenta Infantil, 
perquè substitueixi a la senyora Mª Isabel Avila Domínguez, des del dia 7 de 
gener de 2008 fins la seva reincorporació i, en tot cas, fins la data de 
finalització del curs escolar 2007/2008, o s’hagi de resoldre per qualsevol dels 
supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals, aplicables a aquesta modalitat contractual. 
 

Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 
d’Assistent/a Infantil, de l’Escola Bressol Edelweiss, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
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condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 

 
Quart.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 

d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte/nomenament i fins a la finalització del mateix. 

 
Cinquè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 7 de 

gener de 2008 en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92. 
 

Sisè.- Comunicar la present resolució a la interessada, a la seva 
Cap, a la Cap de Personal i al Comitè d’Empresa. 

 
Setè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 

Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.10.- Decret núm. 255/08 de data 22 de gener. 
 

“Vista la necessitat de cobrir la suspensió contractual temporal 
l’empleada d’aquest Ajuntament, senyora Margarita Bascuas Usón, la qual 
ocupa una plaça d’Assistent/a Infantil, mentre cobreixi una plaça d’educadora 
infantil, als efectes de garantir el normal funcionament de l’Escola Bressol La 
Trepa. 

 
Atès que cap candidata inclosa en les diferents convocatòries per 

cobrir temporalment absències o vacants d’Educador/es Infantils i 
d’Assistent/a Infantil amb la titulació requerida, de les Escoles Bressol 
Municipals ha acceptat l’oferta de treball. 

 
Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 

suplència per poder garantir la continuació del curs escolar 2007/2008, i les 
dificultats per poder disposar de candidats interessats en assolir aquestes 
funcions, es fa necessari recórrer a la revisió dels currículums d’Assistents/es 
i Educadors/es Infantils. 

 
Atès que la senyora Josefina Sánchez Martín té els coneixements i 

les aptituds necessàries per la realització de les esmentades tasques.  
 
Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 

contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 0221 423C0 1300000 de Personal laboral/Escoles Bressol. 
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Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com els articles 12 i 15.1 c) de l’Estatut 
dels Treballadors i l’article 4t. del Reial Decret 2720/1998. 

 
Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 

retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 

Per tot això, en exercici de les competències que m’han estat 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07, de 18 de juny de 2007  
  

HE RESOLT 
 

Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència d’Assistent Infantil, a l’Escola Bressol La Trepa. 

 
Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat a temps 

parcial de la senyora Josefina Sánchez Martín en qualitat d’Assistenta Infantil, 
perquè substitueixi a la senyora Margarita Bascuas Usón, des del dia 7 de 
gener de 2008 fins la seva reincorporació i, en tot cas, fins la data de 
finalització del curs escolar 2007/2008, o s’hagi de resoldre per qualsevol dels 
supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals, aplicables a aquesta modalitat contractual. 
 

Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 
d’Assistent/a Infantil, de l’Escola Bressol La Trepa, establint-li les retribucions 
i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de condicions de 
treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus 
Organismes Autònoms. 

 
Quart.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 

d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte/nomenament i fins a la finalització del mateix. 

 
Cinquè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 7 de 

gener de 2008 en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92. 
 

Sisè.- Comunicar la present resolució a la interessada, a la seva 
Cap, a la Cap de Personal i al Comitè d’Empresa. 

 
Setè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 

Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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 2.11.- Decret núm. 257/08 de data 22 de gener.   
 
 “Vist l’informe emès pel Departament de Personal referent a la 
necessitat de cobrir la incapacitat temporal del funcionari de carrera d’aquest 
Ajuntament, senyor Fernando Soler Tarrasón, que ocupa una plaça de 
Subaltern, als efectes de garantir el normal funcionament del CEIP Torre de la 
Miranda. 
 
 Atès que la persona a ser substituïda és funcionari de carrera 
d’aquest Ajuntament, es proposa designar un/a funcionari/a interí/na per 
cobrir la incapacitat temporal del senyor Fernando Soler Tarrasón fins a la 
seva reincorporació. 
 
 Atès que de la llista d’ordre de preferència convocada el dia 13 de 
març de 2007, per poder cobrir aquelles absències o vacants de Subaltern/a 
dins de la plantilla de personal funcionari i/o laboral, no hi ha cap candidat/a 
que hagi acceptat la oferta de treball. 
  
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
incapacitat temporal per poder garantir el funcionament del servei, es fa 
necessari recórrer a persones que hagin treballat per aquest Ajuntament com 
a Subalterns/es. 
 
 Atès que la senyora Mª Jesús de Benito Fraile que ha manifestat la 
seva disponibilitat i acceptació a la proposta que se li ha realitzat. 
 
 Atès que existeix consignació suficient a les partides 
0221422A112000, 0221422A112100, 0221422A115000. 
 
 Atès el que preveuen els articles 6 i 94 i ss. del Reglament de 
Personal al Servei de les Entitats Locals. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han estat 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07, de 18 de juny de 2007 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre la incapacitat 
temporal del funcionari de carrera d’aquest Ajuntament, senyor Fernando 
Soler Tarrasón, en qualitat de Subaltern/a, 
 
 Segon.- Nomenar funcionària interina a la senyora Mª Jesús de 
Benito Fraile, en qualitat de Subalterna, enquadrada en l’Escala 
d’Administració General, classificat en el grup E, amb efectes 11 de gener de 
2008 i fins a la reincorporació del titular de la plaça, senyor Fernando Soler 
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Tarrasón, i mentre romangui en aquesta situació administrativa o es pugui 
revocar la designació per qualsevol altre supòsit recollit en l’article 7è del 
Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure a la senyora Mª Jesus de Benito Fraile al lloc de 
treball de Subalterna al Departament d’Edificis Públics i Instal·lacions, 
assignant-li les retribucions corresponents al mateix. 
 
 Quart.- Notificar la present resolució a l’interessada, al seu cap, a la 
Junta de Personal i al Departament de Personal, als efectes oportuns. 
 
 Cinquè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució al dia 11 de  
gener de 2008 respectivament,  en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92. 
 
 Sisè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 2.12.- Decret núm. 258/08 de data  22 de gener.  
 
 “Vist l’informe emès pel Departament de Personal referent a la 
necessitat de cobrir la incapacitat temporal del funcionari de carrera d’aquest 
Ajuntament, senyor Manuel Díaz Rodríguez, que ocupa una plaça de 
Subaltern, als efectes de garantir el normal funcionament del CEIP Roger de 
Llúria. 
 
 Atès que la persona a ser substituïda és funcionari de carrera 
d’aquest Ajuntament, es proposa designar un/a funcionari/a interí/na per 
cobrir la incapacitat temporal del senyor Manuel Díaz Rodríguez fins a la seva 
reincorporació. 
 
 Atès que de la llista d’ordre de preferència convocada el dia 13 de 
març de 2007, per poder cobrir aquelles absències o vacants de Subaltern/a 
dins de la plantilla de personal funcionari i/o laboral, no hi ha cap candidat/a 
que hagi acceptat la oferta de treball. 
  
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
incapacitat temporal per poder garantir el funcionament del servei, es fa 
necessari recórrer a persones que hagin treballat per aquest Ajuntament com 
a Subalterns/es. 
 
 Atès que el senyor Ricardo Castro Rodríguez que ha manifestat la 
seva disponibilitat i acceptació a la proposta que se li ha realitzat. 
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 Atès que existeix consignació suficient a les partides 
0221422A112000, 0221422A112100, 0221422A115000. 
 
 Atès el que preveuen els articles 6 i 94 i ss. del Reglament de 
Personal al Servei de les Entitats Locals. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han estat 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07, de 18 de juny de 2007 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre la incapacitat 
temporal del funcionari de carrera d’aquest Ajuntament, senyor Manuel Díaz 
Rodríguez, en qualitat de Subaltern/a. 
 
 Segon.- Nomenar funcionari interí al senyor Ricardo Castro 
Rodríguez, en qualitat de Subaltern, enquadrat en l’Escala d’Administració 
General, classificat en el grup E, amb efectes 11 de gener de 2008 i fins a la 
reincorporació del titular de la plaça, senyor Manuel Díaz Rodríguez, i mentre 
romangui en aquesta situació administrativa o es pugui revocar la designació 
per qualsevol altre supòsit recollit en l’article 7è del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure al senyor Ricardo Castro Rodríguez al lloc de 
treball de Subaltern del Departament d’Edificis Públics i Instal·lacions, 
assignant-li les retribucions corresponents al mateix. 
 
 Quart.- Notificar la present resolució a l’interessat, al seu cap, a la 
Junta de Personal i al Departament de Personal, als efectes oportuns. 
 
 Cinquè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució al dia 11 de 
gener de 2008 respectivament,  en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92. 
 
 Sisè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
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 2.13.- Decret núm. 260/08 de data 22 de gener. 
 

 “Vist que per portar a terme el programa “Pla de l’Entorn” a Cornellà 
de Llobregat, es precisa disposar d’un Conserge durant el període comprés 
entre el 14 de gener de 2008 i el 29 de maig de 2008. 

 
 Atès que de la llista d’ordre de preferència convocada el dia 13 de 

març de 2007, per poder cobrir aquelles absències o vacants de Subaltern/a 
dins de la plantilla de personal funcionari i/o laboral, no hi ha cap candidat/a 
que hagi acceptat la oferta de treball, 

 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentat 

lloc de treball per poder garantir el bon funcionament del servei, i les 
dificultats per poder disposar de candidats interessats en assolir aquestes 
funcions, es fa necessari recórrer a les persones que hagin treballat com a 
Subalterns/nes. 

 
 Atès que existeix consignació pressupostària suficient en la partida 
0221423K01310000 Personal laboral eventual/Pla de l’Entorn, per atendre el 
cost de l’esmentada contractació. 

 
 Atès que la senyora Manuela García Carrasco, ha manifestat la seva 
disponibilitat i acceptació a la proposta que se li ha realitzat. 

 
 Atès el que disposen els articles 16 i ss. i 94 del Reglament de 
Personal al Servei de les Entitats Locals, així com els articles 12 i 15.1. a) de 
l’Estatut dels Treballadors i 2n. del Reial Decret 2720, de 18 de desembre de 
1998. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 

 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han estat 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07, de 18 de juny de 2007  

 
HE RESOLT 

 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per contractar laboralment a 
temps parcial per obra o servei determinat un/a Conserge. 

 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral temporal per obra o servei 
determinat a temps parcial per la realització del projecte “Pla de l’Entorn” a 
l’empara del R.D. 2720/98,  de la senyora Manuela García Carrasco, en 
qualitat de Conserge, durant el període del 14 de gener de 2008 al 29 de maig 
de 2008, ambdós inclosos. 
 
 Tercer.- Fixar la jornada de treball setmanal de la senyora Manuela 
García Carrasco en 10 hores setmanals, i assignar-li les retribucions 
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corresponents al lloc de treball de Conserge, d’acord amb les vigents taules 
salarials, aprovades per aquesta Corporació, en virtut dels acords assolits amb 
la representació del personal i les disposicions legals vigents. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució a la interessada, al seu Cap, 
al Departament de Personal i al Comitè d’Empresa. 
 
 Cinquè.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte/nomenament i fins a la finalització del mateix. 

 
 Sisè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució al dia 14 de gener 
de 2008 respectivament, en aplicació de l’article 57.3 de la Llei 30/92. 

 
 Setè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 2.14.- Decret núm. 323/08 de data 24 de gener. 
 
 “Vist el Reial Decret 33/2008 de 14 de gener, sobre la convocatòria 
d’eleccions al Congrés dels Diputats i del Senat, a celebrar el dia 9 de març 
d’enguany, per a la renovació de la totalitat dels seus membres, i atès que, en 
conformitat amb l’article 57.1 de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del 
Règim Electoral General, en la seva redacció actual, aquest Ajuntament, dins 
dels deu dies següents a la convocatòria, està obligat a comunicar a la Junta 
Electoral de Zona els locals oficials i llocs públics que es reserven per a la 
realització gratuïta d’actes de la campanya electoral, per part dels diferents 
candidats, partits, federacions, coalicions o agrupacions que es presenten a 
les Eleccions. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han estat 
conferides per l’Alcaldia d’aquest Ajuntament, mitjançant Decret número 
3990/2007 de data 18 de juny de 2007 
 

HE RESOLT 
 

 Primer.- Reservar com a locals oficials i llocs públics d’ús gratuït 
per a la celebració d’actes de la campanya electoral relativa a les Eleccions al 
Congrés dels Diputats i del Senat, convocades mitjançant Reial Decret 
33/2008, de 14 de gener, els següents: 
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COL·LEGIS PÚBLICS 
 
SANT ILDEFONS 
Av. Sant Ildefons, núm. 24 
Lliure: dilluns i dimarts a partir de les 17’30 hores 
           dimecres i dijous a partir de les 20 hores            
           divendres a partir de les 18 hores 
           dissabtes i diumenges tot el dia a excepció dels dies 23 i 24 de febrer 
 
SURIS 
c/. Terra Alta, s/núm. 
Lliure: de dilluns a divendres a partir de les 18’30 hores 
           dissabtes i diumenges tot el dia 
  
ANTONI GAUDI 
c/. Arquitecte Calçada, s/núm. 
Lliure: tots els dies 
Horari: a partir de les 17’30 hores. 
 
TORRE DE LA MIRANDA 
c/. Almogàvars, s/núm. 
Lliure: dilluns i dimecres a partir de les 19 hores 
           dimarts, dijous i divendres a partir de les 18 hores             
           dissabtes i diumenges tot el dia 
  
 Cada escola té una pista o pati amb una capacitat per a unes 300 
persones. 
  
LOCALS PERTANYENTS A L'AJUNTAMENT 
 
CENTRE CULTURAL JOAN N. GARCIA-NIETO 
c/. Mossèn Andreu, núm. 13-19 
Lliure: de dilluns a divendres. 
Horari: de 17’00 a 22’00 hores. 

 
CENTRE CÍVIC SANT ILDEFONS 
c/. Gerdera, s/núm. 
Lliure: 25, 27, 29 de febrer i 3, 5, 6 i 7 de març  
Horari: 17’00 a 22’00 hores 
          
LLOCS DE PROPIETAT PRIVADA 
 
PATRONAT CULTURAL I RECREATIU 
c/. Mossèn Jacint Verdaguer, 52 
Lliure: tots els dies a excepció del 24, 25, 26 i 27 de febrer, i el 2, 4, 5 i 6 març. 
Horari: tarda nit 
 
ORFEÓ CATALONIA 
c/. Torras i Bages, núm. 62 
Lliure: dijous, divendres, dissabtes i diumenges (prèvia confirmació amb l’Entitat) 
Horari: tarda i nit 
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LLOCS OBERTS 
 
PLAÇA GANDESA 
Lliure: tots els dies.  
 
PLAÇA PALLARS 
Lliure: tots els dies. 
 
PLAÇA JOSEP TARRADELLAS 
Lliure: tots els dies. 
 
PLAÇA SANT ILDEFONS  
Lliure: tots els dies. 
 
PLAÇA CATALUNYA 
Lliure: tots els dies a excepció del dia 1 de febrer (fins a les 17 hores ocupat) i el dia 2 
de febrer.   
 
 Segon.- Comunicar el present Decret a la Junta Electoral de Zona, 
mitjançant certificació acreditativa del mateix, i elevar-lo al Ple d’aquest 
Ajuntament en la primera sessió que se celebri per a la seva ratificació.” 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ADMINISTRACIÓ 
PÚBLICA I INTERIOR  
 
 3.- Aprovació de la modificació de la plantilla de personal 
d’aquest Ajuntament per a l’exercici 2008, incorporant una plaça 
d’auxiliar administratiu/va del personal laboral d’aquesta Corporació. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist que el Ple Municipal en sessió celebrada el dia 20 de desembre 
de 2007 va aprovar la plantilla de personal de l’Ajuntament i dels seus 
Organismes Autònoms per l’exercici 2008. 
 
 Atès el contingut de l’informe –proposta- emès pel departament de 
recursos humans, el qual empara la modificació de la plantilla del personal, 
donat que amb posterioritat a la seva aprovació s’han produït i confirmat 
acords que fan necessari adoptar un acord de modificació de l’esmentada 
plantilla, en el sentit d’incorporar una nova plaça d’auxiliar administratiu/tiva 
del personal laboral d’aquesta Corporació. 
 
 Atès així mateix el que preveu l’article 27 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals en relació a la possibilitat de modificar 
la plantilla anyal de personal. 



28 

 
 Atès que el Ple de l’Ajuntament és l’òrgan municipal competent per 
aprovar la modificació de la plantilla de personal d’acord amb el que preveu 
l’article 22 de la llei 7/1985 de 2 d’abril i l’article 35 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals, 
 
 La Presidenta de la Comissió Informativa d’Administració Pública i 
Interior proposa al Ple Municipal l’adopció del següent  
 

ACORD 
 
 Primer.- Modificar la plantilla de personal d’aquest Ajuntament per 
l’exercici 2008, en el sentit d’incorporar una plaça d’auxiliar 
administratiu/tiva del personal laboral, restant fixats en 2 els llocs de treball 
d’Auxiliar Administratiu/va 
 
 Segon.- Publicar un extracte del present acord en el Butlletí Oficial 
de la Província i Diari Oficial de la Generalitat, en compliment del que preveu 
l’apartat segon de l’article 28 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Montserrat Pérez Lancho, Presidenta-
Delegada de la Comissió Informativa d’Administració Pública i Interior, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que, a partir de l’aprovació de 
l’Organigrama en el Ple de novembre de 2007, es preveia el trasllat de l’Oficina 
de Rehabilitació -que aleshores estava a l’antic Departament d’Urbanisme-, 
cap a Emducsa. Per fer aquest trasllat s’ha d’articular mitjançant un 
procediment d’encomanda de gestió, que també anirà a aquest Ple, i mentre 
dura aquesta tramitació, per garantir que el personal que pertany a l’Oficina 
no quedi en buit, aprovem aquest punt.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
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Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Arnau Funes Romero i Elisa Corral 
Lozano. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 4.- Aprovar definitivament el Reglament Orgànic Regulador del 
Funcionament i Règim Jurídic del Síndic/a Municipal de Greuges de  
Cornellà de Llobregat.  
 
 DICTAMEN 
 
 “Mitjançant acord plenari adoptat el passat dia 29 de novembre de 
2007, aquest Ajuntament va procedir a l’aprovació inicial del Reglament 
Orgànic Regulador del Funcionament i Règim Jurídic del Síndic/a de Greuges 
de Cornellà de Llobregat, ordenant que aquest fos sotmès al tràmit 
d’informació pública i audiència als interessats preceptivament establert. 
 
 Atès que un cop finalitzat el període d’exposició pública el passat 
dia 22 de gener d’enguany, es constata la presentació de tres escrits 
d’al·legacions i/o suggeriments per part dels Grups Polítics Municipals del 
Partit Popular, d’Iniciativa per Catalunya Verds i d’Esquerra Republicana de 
Catalunya, en els quals es plantegen diferents propostes de redacció 
alternativa que afecten, totalment o parcialment, als articles 2, 8, 13, 16, 17 i 
18 de l’esmentat Reglament Orgànic, que es concreten en els termes següents: 
 
• ARTICLE 2 

ÀMBIT D’ACTUACIÓ 
 
L’al·legació del Grup municipal del Partit Popular proposa que s’addicioni 
a aquest article el text següent: 
... 

Restaran fora de la seva competència les funcions de control polític de 
l’activitat municipal. 

... 
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• ARTICLE 8, APARTAT B) 
 

L’al·legació del Grup municipal del Partit Popular proposa donar nova 
redacció a aquest apartat en els termes següents: 
... 
b) El compliment de funcions directives i l'afiliació en partits polítics, en 

sindicats de treballadors i en associacions empresarials, culturals i 
esportives de la Ciutat. 

... 
• ARTICLE 13 
   TRAMITACIÓ DE LES QUEIXES 

 
En relació amb aquest article s’han presentat dos al·legacions. L’al·legació 
del Grup municipal del Partit Popular proposa donar nova redacció al seu 
apartat primer, substituint la redacció actual per la següent: 
... 

Una vegada admesa a tràmit la queixa o iniciat l'expedient d'ofici, el 
Síndic/a adoptarà les mesures d’investigació oportunes per aclarir els fets 
i ho comunicarà al departament o regidoria afectada. 

... 
 

L’al·legació del Grup municipal d’ICV-EMP proposa donar nova redacció 
als seus apartats primer i sisè, substituint la redacció actual per la següent: 
... 

Una vegada admesa a tràmit la queixa o iniciat l'expedient d'ofici, el 
Síndic/a s i ho comunicarà directament al departament, organisme, entitat 
o dependència administrativa de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat o 
dels seus ens i agents afectats, amb còpia a  l'Alcaldia, perquè en el 
termini de quinze dies, que podrà ser ampliat en funció de les 
circumstàncies que concorrin en el cas, el seu superior li trameti un informe 
sobre la matèria i adoptarà les mesures d’investigació que consideri 
oportunes per aclarir els fets. 

... 
... 

A efectes de la deguda coordinació i, els requeriments que puguin efectuar 
el Síndic/a de Greuges de Catalunya i el Defensor/a del Pueblo seran 
informats puntualment al Síndic/a Municipal de Greuges de Cornellà de 
Llobregat. 

... 
• ARTICLE 16 
    CONCURRÈNCIA DE RESPONSABILITATS 

 
L’al·legació del Grup municipal del Partit Popular proposa substituir la 
redacció de l’incís final del precepte per la següent: 
... 

S’haurà de comunicar al Ministeri Fiscal i a l’Alcaldia. 
... 
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• ARTICLE 17, PARÀGRAF SETÈ: 
 

L’al·legació del Grup municipal del Partit Popular proposa substituir la 
seva redacció per la següent: 
... 

El Síndic/a es dirigirà als ciutadans/nes en l’idioma en que aquests es 
dirigeixin a ell. 

... 
• ARTICLE 18 

INFORME A L'AJUNTAMENT 
 

L’al·legació del Grup municipal d’ERC proposa donar nova redacció al 
apartat primer d’aquest precepte, substituint-la per la següent: 
... 

Anualment, en el decurs del primer quatrimestre, el Síndic/a de Greuges 
de Cornellà de Llobregat haurà de presentar a tots els Grups Municipals 
de l'Ajuntament un informe de les seves actuacions en el qual haurà de 
constar... 

... 
i afegir al penúltim paràgraf del precepte el text següent: 
... 

De la mateixa manera haurà de comparèixer a petició dels grups 
municipals per presentar informes en el cas que ho demani la majoria a 
raó d’un vot per grup municipal. 

... 
 

 Atès que les esmentades al·legacions i propostes de redacció 
alternatives no son susceptibles d’estimació en base a les consideracions 
següents: 

 
• Al·legació del Grup municipal del PP referida a l’article 2 del 

Reglament 
 

Per considerar que la funció natural d’un Síndic/a de Greuges és defensar 
els drets dels ciutadans i ciutadanes davant l’Administració en el seu 
conjunt i entendre que les funcions de control polític són un concepte molt 
indeterminat, que abasten aspectes que poden arribar a afectar als 
ciutadans i ciutadanes, des del moment en que aquest control polític és pot 
exercir portant mocions al Ple que són objecte de votació.  

 
• Al·legació del Grup municipal del PP referida a l’article 8, apartat b) del 

Reglament 
 

Per considerar que: 
 

a) No ho recull la proposta de Reglament marc consensuada que en el seu 
dia van formular els Síndics de Greuges de tot Catalunya i la resta de 
l’Estat. 
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b) No ho recull tampoc el Reglament de l’actual Síndic de Greuges de 
Catalunya, ni tampoc en el cas del Defensor del Poble. 

 
c) La incompatibilitat persegueix una finalitat que entenem que no es dóna 

per aquesta Institució, i prova d’això és que no solament no es recull en 
cap figura similar de les esmentades, ni en la proposta consensuada pels 
Síndics, ni tampoc per la figura, per exemple, de funcionari d’una 
administració, polític.... 

 
• Al·legació del Grup municipal d’ERC i d’ICV-EMP referides a l’article 13 

del Reglament 
 

Pels motius següents: 
 

a) Al tractar-se d’actuacions davant l’Administració municipal i que, per 
tant, l’afecten, l’Ajuntament ha de ser notificat a través del seu 
representant legal, que per imperatiu de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local i resta de legislació concordant, 
és l’Alcalde. 

 
Qüestió diferent és que el Síndic/a es pugui dirigir també als diferents 
departaments municipals de forma directa a efectes de demanar 
informació, possibilitat que ja està prevista en aquest mateix precepte del 
projecte de Reglament, sense perjudici de que s’hagi de canalitzar a 
través de la Secretaria General, que es un càrrec l’objectivitat i 
imparcialitat del qual està garantida per Llei, sinó perquè, a més, 
coordina i vetlla perquè des de tots els departaments municipals 
s’atenguin puntualment els requeriments d’informació del Defensor del 
Pueblo i del Síndic de Greuges de Catalunya. 

 
b) Pel que fa a la coordinació necessària del Síndic/a de Greuges Municipal 

amb aquestes dues i anàlogues Institucions estatal i autonòmica, per 
entendre que donada la independència amb la que segons l’article 59.4 
del TRLMRLC ha d’actuar el Síndic/a, correspon a aquest determinar 
lliurement aquests aspectes, en especial tenint en compte que l’article 6 
del projecte de Reglament ja preveu amb caràcter genèric la possibilitat 
que el Síndic/a promogui convenis amb aquestes Institucions, que 
regulin les seves relacions recíproques. 

 
• Al·legació del Grup municipal del PP referida a l’article 16 del 

Reglament 
 

Per considerar que al Ministeri Fiscal no se li ha de notificar una situació 
que pressuposi una infracció disciplinària si no té caràcter delictiu. 

 
• Al·legació del Grup municipal del PP referida a l’article 17, paràgraf 

setè del Reglament 
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Per considerar que el Reglament no fa més que recollir literalment el que ja 
estableix la Llei 1/1998, de 7 de gener, en compliment necessari del Principi 
de jerarquia normativa. 

 
• Al·legació del Grup municipal d’ERC referida a l’article 18 del 

Reglament 
 

Per considerar que l’informe del Síndic/a com a òrgan de control de 
l’Administració Municipal, s’ha de presentar a l’Ajuntament com a Institució 
global i rendir-lo davant el Ple, com a màxim òrgan de representació 
d’aquest, en el que participen i estan representats tots els Grups Polítics 
Municipals, els quals, necessàriament, des del moment en que el rendiment 
d’aquest Informe constituirà un punt de l’Ordre del dia del Ple, tenen 
assegurat el seu accés a aquest. 

 
Així mateix, i pel que fa a l’al·legació referida a que el Síndic/a comparegui a 
petició dels Grups Polítics Municipal per presentar informes addicionals 
quan així es demani per la majoria d’ells, a raó d’un vot per Grup, pels 
motius següents: 

 
a) Per entendre que ja es preveu al projecte de Reglament la presentació 

d’informes extraordinaris, però sempre com a una decisió unilateral del 
Síndic/a, doncs s’ha de recordar que aquesta Institució no està al servei 
de l’Ajuntament, sinó dels ciutadans. 

 
b) Per considerar que en l’acte de rendició del seu informe els diferents 

Grups Polítics Municipals puguin demanar al Síndic aclariments o 
formular peticions de l’ampliació d’algun extrem d’aquest en el moment 
immediatament posterior a la  seva rendició davant el Ple, però sense que 
això requereixi cap votació que demani l’establiment d’un quòrum 
determinat que, en cap cas, podria ser com el que es demana en 
l’al·legació, per entendre que això vulneraria el Principi de 
proporcionalitat política legalment exigit, quan ni tant sols en els 
supòsits en els que la Llei ha previst la possibilitat d’usar el vot ponderat, 
aquest principi es trenca. 

 
 Per tot això, la Tinenta d’Alcalde i Regidora de l’Àrea d’Administració 
Pública i Interior, en exercici de les competències  que m’han sigut conferides 
en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest Ajuntament, 
mitjançant Decret núm. 3990/2007, de 18 de juny, i vist l’informe núm. 
1/2008, d’11 de gener, emès per la Secretària General, proposa al Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Desestimar íntegrament i per les raons anteriorment 
exposades, les al·legacions presentades durant el tràmit d’exposició pública 
del Reglament Orgànic Regulador del Funcionament i Règim Jurídic del 
Síndic/a de Greuges de Cornellà de Llobregat, pels Grups Polítics Municipals 
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del Partit Popular, d’Iniciativa per Catalunya Verds i d’Esquerra Republicana 
de Catalunya, i aprovar definitivament l’esmentat Reglament Orgànic. 
 
 Segon.- Publicar íntegrament el text de l’esmentat Reglament en el 
Butlletí Oficial de la Província, entrant en vigor un cop transcorreguts quinze 
dies a partir de la seva total publicació. 
 
 Així mateix es publicarà en el tauler d’anuncis de la Corporació i 
s’inserirà el corresponent edicte en el Diari Oficial de la Generalitat i en el 
Butlletí d’Informació Municipal, anunciant la referència del Butlletí Oficial de 
la Província en que s’hagi publicat íntegrament el text. 
 
 Tercer.- Comunicar aquest acord a l’Administració de l’Estat i a la 
Generalitat de Catalunya, als efectes previstos en l’article 65.3 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, dins del termini dels quinze dies 
següents a la seva aprovació definitiva. 
 
 Quart.- Comunicar aquest acord als Portaveus de tots els Grups 
Polítics Municipals que han comparegut en el tràmit d’exposició pública 
presentant al·legacions, als efectes legals escaients.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Montserrat Pérez Lancho, Presidenta-
Delegada de la Comissió Informativa d’Administració Pública i Interior, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que, com ja hem comentat i ens hem  
reunit amb cadascú dels portaveus del grups, hem desestimat totes les 
al·legacions, per entendre que eren més una qüestió d’interpretació que no 
implicaven un canvi substancial en el contingut del mateix, o bé, que després 
quedava recollit en altres articles del Reglament. 
 
 A continuació intervé  la Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, 
senyora Iolanda Llambrich i Serrano, per manifestar que, en primer lloc, vull 
agrair la predisposició de la Regidora que ha tingut a bé reunir-se amb els 
diferents portaveus per comentar el per què no s’acceptaven aquestes 
al·legacions.  
 
 Encara que el nostre vot serà afirmatiu, perquè el Reglament 
Orgànic Municipal així ho mana que s’ha de posar en marxa aquesta institució 
i perquè, a més, hi havia estat al seu moment una reclamació per part del 
Grup Municipal d’Esquerra que hi hagués aquesta figura a Cornellà. El que sí 
agraïm -a part d’aquesta predisposició- és el compromís de què una de les 
al·legacions que nosaltres fèiem en el sentit que els informes del Síndic 
poguessin arribar a tots els grups municipals en un període de temps suficient 
per estudiar-los abans que s’efectués el Ple, perquè el Ple fos efectiu, fos 
pràctic i realment es pogués debatre amb argumentacions, doncs tenint en 
compte aquest compromís, el nostre vot serà afirmatiu. 
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 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d'ICV-
EPM, senyor  Arnau Funes Romero, per manifestar que, nosaltres ja vam fer al 
seu moment -quan vàrem fer l’aprovació inicial- alguna consideració. En tot 
cas explicarem el per què de l’al·legació que presentàvem.  
  
 Entenem que la importància del Síndic és que el ciutadà tingui una 
eina a través de la qual poder millorar la relació que té amb l’Ajuntament i per 
tant, la funció principal que ha de tenir el Síndic no és donar informes a 
nosaltres, sinó agilitzar al màxim les demandes que puguin fer els 
ciutadans/es, i en aquesta línia vam plantejar les al·legacions que entenem 
tenen una lògica bàsicament política. Per tant, la voluntat que vaig plantejar a 
l’anterior intervenció d’intentar que aquest Ajuntament s’adaptés al fet de 
tenir un Síndic, a ser el màxim de flexibles, el màxim d’àgils i el màxim 
d’autònoms i, per tant, amb aquesta lògica eren les al·legacions que fèiem i no 
entenem que la nostra actuació de les al·legacions justifiqui el nostre vot 
contrari, per això, el nostre vot serà favorable a l’aprovació definitiva perquè 
entenem i compartim la filosofia global, però sí que estarem una mica atents a 
què aquest funcionament de l’Ajuntament amb un nou Síndic de Greuges 
sigui el màxim d’àgil i el màxim de potent. 
 
 Tot seguit intervé la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora 
Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que, tots o gairebé tots sabeu 
que la figura del Síndic de Greuges ha estat una reivindicació del Grup del PP, 
almenys en dos mandats, amb el vot en contra de molts del partits que ara 
estan aprovant el Reglament. 
 
 Haig d’agrair a la senyora Montserrat Pérez l’atenció de dir-nos que 
no, però és un no que no entenem perquè quan es parla de diàleg o quan se’ns 
omple la boca de totes aquestes coses, el que ja no entenem és que no se’ns 
hagi invitat a participar en aquest Reglament, perquè -com he dit- han vingut 
dues mocions del Grup del PP reivindicant aquesta figura, i hi ha persones en 
aquesta sala que al seu moment varen dir que no era necessària, per tant, si 
ens remuntem a “la nit dels temps” hi ha moltes contradiccions en la posició 
d’alguns grups.  
 
 Nosaltres hem fet unes al·legacions molt senzilles, -de percepció 
com tu has dit Montse-. Potser en aquests temes sí ens haguéssim posat 
d’acord, però no ens posarem d’acord, perquè es tracta d’un reglament de 
funcionament i, per tant, això marcarà -diguin el que diguin- la voluntat. És 
un reglament que o es canvia o es compleix. Els reglaments són així i, el que 
no marca aquest reglament és el dret que tenen els ciutadans/es de Cornellà a 
saber com se’ls atendrà, en quin idioma dels dos oficials que tenim el Síndic 
de Greuges els atendrà. Entenem que cada persona té dret a exigir-ho i hi 
hauria de quedar reflectit en això, hauria de quedar reflectit en un reglament. 
Ja sé que em diràs que el reglament de l’ús del català a l’Ajuntament ho 
marca, però no ho marca, queda a la voluntat de la persona que ostenti aquest 
càrrec.  
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 Podríem haver fet altres al·legacions, podríem haver demanat que el 
Síndic fos de Cornellà, perquè entenem que hauria de ser d’aquí de la ciutat i 
conèixer la ciutat, i podríem haver fet moltes al·legacions, però no ho hem fet 
pensant en el bon enteniment de l’Equip de Govern, però com estem en 
període electoral, suposo que això prima sobre els interessos de la ciutadania. 
Per tant, nosaltres sí votarem en contra d’aquest Reglament, no en contra de 
la figura del Síndic, perquè repeteixo és quelcom que nosaltres hem reclamat 
vàries vegades i se’ns va dir que no, per tant, no en contra de la figura però sí 
en contra del Reglament, i ja veurem si s’ajusta a la Llei. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, a la persona que se li proposi ser el Síndic de 
Greuges, no serà de l’Hèlsinki ni parlarà en arameu. Jo sí que ho sé, és una 
evidència i això no té res a veure amb les eleccions generals, on suposo que 
això té nul·la influència, no ens enganyem.  
 
 En tot cas, la voluntat de què hi hagi un Síndic de Greuges es recull 
en l’aprovació que es va fer del ROM i aquesta va ser la voluntat dels Grups 
Municipals i el seu desenvolupament. Un desenvolupament que ha quedat 
una mica retardat, com vaig explicar al seu moment, però no era qüestió de 
voluntat política. Un Reglament que només regulen les seves funcions, molt 
semblats a les que regulen la majoria d’Ajuntaments de Catalunya, crec que 
no ha de ser un motiu de discrepància.  
 
 Agraeixo l’actitud dels Grups municipals que així ho entenguin, 
perquè en aquesta administració la relació amb la ciutadania es produeix en 
els idiomes que toca dins de la normativa que està regulada en el nostre país i 
així serà el que farà el Síndic, no farà cap cosa diferent. Per tant donaríem per 
aprovat definitivament el Reglament i això significaria que al mes de març –per 
temes de publicació i tal- intentaríem portar a terme la designació de la 
persona -si fos possible amb el major consens- que pugui desenvolupar 
aquesta responsabilitat dintre del nostre municipi. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Arnau Funes Romero i Elisa Corral 
Lozano. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ECONOMIA I SOCIETAT 
 
 5.- Aprovació de l’expedient de modificació de crèdits núm. 
1/2008 del pressupost de l’Ajuntament per crèdit extraordinari amb 
càrrec a baixes per anul·lació de despeses. 
  
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta de modificació de crèdits per crèdit extraordinari 
amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses, dels Departaments de 
Recursos Humans, Secretaria, Assessoria Jurídica, Contractació, i Patrimoni i 
Contractació d’Inversions, sol·licitant adequar les partides pressupostaries 
existents, a les necessitats sobrevingudes amb el nou Organigrama Municipal. 
 
 Vists els informes del/a Director/a d’Educació i de Polítiques de 
Família, sol·licitant modificació de crèdits per crèdit extraordinari amb càrrec 
a baixes per anul·lació de despeses, per adequar les partides pressupostàries 
existents, a les necessitats sobrevingudes amb el nou Organigrama Municipal. 
 
 Vist l’escrit del Departament de Medi Ambient, sol·licitant 
modificació de crèdits per crèdit extraordinari amb càrrec a baixes per 
anul·lació de despeses, motivada pel projecte d’Implantació de 
l’Autocompostatge a Cornellà de Llobregat, per import de 8.330,30 euros. 
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 Atès el que disposa l’article 177 del Real Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2008. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea d’Economia i Societat, de conformitat amb el 
que estableix l’article 16.1.a) de les Bases d’Execució del Pressupost per a 
l’any 2008, i vist el dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al 
Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 1/2008 per 
crèdit extraordinari amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses que es 
proposa, segons el següent detall i resum per capítols: 
 

ESTAT DE DESPESES     

  Consignació  Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

0221.121C0.2200301 DESPESES FOTOCOPIADORES/SERVEIS GRALS. 7.964,00 0,00 1.377,00 6.587,00

0221.121C0.2220004 COMUNICACIONS POSTALS 158.461,00 0,00 158.461,00 0,00

0224.121D0.2200001 MAT.OFICINA NO INVENT./SECRETARIA 6.521,00 0,00 500,00 6.021,00

0224.121D0.2200101 LLIBRES I PUBLICACIONS/SECRETARIA 18.667,00 0,00 500,00 18.167,00

0224.121D0.2260301 DESPESES JURÍDIQUES/SECRETARIA 32.458,00 0,00 32.458,00 0,00

0224.121D0.2260304 INDEMNITZACIONS SENTENCIES 6,00 0,00 6,00 0,00

0224.121J0.2200001 MAT.OFICINA NO INV./PATRIMONI I CONTRACT. 0,00 380,50 0,00 380,50

0224.121J0.2200101 LLIBRES I PUBLICACIONS/PATRIMONI I CONT. 0,00 203,00 0,00 203,00

0224.121J0.2200301 MANT.FOTOCOPIADORA/PATRIMONI I CONTR 0,00 1.377,00 0,00 1.377,00

0224.121J0.2260201 ANUNCIS OFICIALS/PATRIMONI I CONTRACT.(A) 0,00 6.522,00 0,00 6.522,00

0224.121J0.2260301 DESPESES JURÍDIQUES/PAT.I CONTRACTACIÓ 0,00 12.540,00 0,00 12.540,00

0224.121J0.2260508 DESPESES DIVERSES/PATRIMONI I CONTRACT. 0,00 174,00 0,00 174,00

0224.121K0.2200001 MAT.OFICINA NO INVENT./ASSESSORIA JURÍDICA 0,00 500,00 0,00 500,00

0224.121K0.2200101 LLIBRES I PUBLICACIONS/ASSESSORIA JURÍDICA 0,00 500,00 0,00 500,00

0224.121K0.2260301 DESPESES JURÍDIQUES/ASSESSORIA JURÍDICA 0,00 32.458,00 0,00 32.458,00

0224.121K0.2260304 INDEMNITZACIONS SENTENCIES/ASSESSORIA 0,00 6,00 0,00 6,00

0226.121C0.2220004 COMUNICACIONS POSTALS/CONTRACTACIÓ 0,00 158.461,00 0,00 158.461,00

0226.121E0.2200001 MAT.OFICINA NO INVENT./CONTRACTACIÓ 761,00 0,00 380,50 380,50

0226.121E0.2200101 LLIBRES I PUBLICACIONS/CONTRACTACIÓ 406,00 0,00 203,00 203,00

0226.121E0.2260201 ANUNCIS OFICIALS/CONTRACTACIÓ (A) 13.045,00 0,00 6.522,00 6.523,00

0226.121E0.2260301 DESPESES JURÍDIQUES/CONTRACTACIÓ 12.540,00 0,00 12.540,00 0,00

0226.121E0.2260508 DESPESES DIVERSES/CONTRACTACIÓ 348,00 0,00 174,00 174,00

0663.423F1.2230000 TRANSPORT ESCOLAR EDUCACIÓ AMBIENTAL 0,00 7.655,00 0,00 7.655,00

0663.423F1.2260501 DESP.DIVERSES/ACT.ENTORN URBA I NATURAL 0,00 1.428,00 0,00 1.428,00

0663.423F1.2270600 PRESTACIÓ SERVEIS/ACT.ENTORN URBÀ I NAT. 0,00 12.853,00 0,00 12.853,00

0663.423F3.2020000 LLOGUER EDIFICIS/ACTIVITATS DINAMITZACIÓ 0,00 13.201,00 0,00 13.201,00
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0663.423F3.2230000 TRANSPORT ESCOLAR/ACT. DINAMITZACIÓ 0,00 9.683,00 0,00 9.683,00

0663.423F3.2260501 DESPESES DIVERSES/ACT. DINAMITZACIÓ 0,00 1.348,00 0,00 1.348,00

0663.423F3.2270700 PRESTACIÓ SERVEIS/ACT. DINAMITZACIÓ 0,00 135.246,00 0,00 135.246,00

0663.423F3.4810000 PREMIS TREBALLS DE RECERCA 0,00 2.280,00 0,00 2.280,00

0663.423F5.4890030 SUBV.CENTRES EDUCATIUS PRIMARIA I SECUND. 0,00 41.085,00 0,00 41.085,00

0663.423G0.2200001 MATERIAL TECNIC/SERVEI AT.EDUCAT.PERM. 0,00 700,00 0,00 700,00

0663.423G0.2260201 SUPORT REC.PEDAGOGICS C.E./SERV.AT.EDUC. 0,00 8.033,00 0,00 8.033,00

0663.423G0.2260501 DESPESES DIVERSES/SERVEI AT.EDUC.PERM. 0,00 1.530,00 0,00 1.530,00

0663.423G3.2260501 VARIS PLA TRANSITORIAL TREBALL 0,00 3.200,00 0,00 3.200,00

0665.423F1.2230000 TRANSPORT ESCOLAR EDUCACIÓ AMBIENTAL 7.655,00   0,00 7.655,00 0,00

0665.423F1.2260501 DESP.DIVERSES/ACT.ENTORN URBA I NATURAL 1.428,00 0,00 1.428,00 0,00

0665.423F1.2270600 PRESTACIÓ SERVEIS/ACT.ENTORN URBÀ I NAT. 12.853,00 0,00 12.853,00 0,00

0665.423F3.2020000 LLOGUER EDIFICIS/ACTIVITATS DINAMITZACIÓ 13.201,00 0,00 13.201,00 0,00

0665.423F3.2230000 TRANSPORT ESCOLAR/ACT. DINAMITZACIÓ 4.975,00 0,00 4.975,00 0,00

0665.423F3.2260201 SUPORT REC.PEDAGOGICS C.E./ACT.DINAMITZ. 4.708,00 0,00 4.708,00 0,00

0665.423F3.2260501 DESPESES DIVERSES/ACT. DINAMITZACIÓ 1.348,00 0,00 1.348,00 0,00

0665.423F3.2270700 PRESTACIÓ SERVEIS/ACT. DINAMITZACIÓ 135.246,00 0,00 135.246,00 0,00

0665.423F3.4810000 PREMIS TREBALLS DE RECERCA 2.280,00 0,00 2.280,00 0,00

0665.423F5.4890030 SUBV.CENTRES EDUCATIUS PRIMARIA I SECUND. 41.085,00 0,00 41.085,00 0,00

0665.423G0.2200001 MATERIAL TECNIC/SERVEI AT.EDUCAT.PERM. 700,00 0,00 700,00 0,00

0665.423G0.2260201 SUPORT REC.PEDAGOGICS C.E./SERV.AT.EDUC. 8.033,00 0,00 8.033,00 0,00

0665.423G0.2260501 DESPESES DIVERSES/SERVEI AT.EDUC.PERM. 1.530,00 0,00 1.530,00 0,00

0665.423G3.2260501 VARIS PLA TRANSITORIAL TREBALL 3.200,00 0,00 3.200,00 0,00

0665.423K0.4890007 SUBV.PLA ENTORN/SANT ANTONI MªCLARET 0,00 1.700,00 0,00 1.700,00

0665.423K0.4890021 SUBV.PLA ENTORN/CEIP TORRE MIRANDA 33.300,00 0,00 29.900,00 3.400,00

0665.423K0.4890023 SUBV.PLA ENTORN/CEIP ELS PINS 0,00 1.600,00 0,00 1.600,00

0665.423K0.4890025 SUBV.PLA ENTORN/CEIP SURIS 0,00 1.450,00 0,00 1.450,00

0665.423K0.4890026 SUBV.PLA ENTORN/CEIP ANSELM CLAVÉ 0,00 1.450,00 0,00 1.450,00

0665.423K0.4890027 SUBV.PLA ENTORN/CEIP L'ARENY 0,00 2.000,00 0,00 2.000,00

0665.423K0.4890029 SUBV.PLA ENTORN/CEIP ABAT OLIVA 0,00 3.100,00 0,00 3.100,00

0665.423K0.4890030 SUBV.PLA ENTORN/CEIP SANT ILDEFONS 0,00 3.100,00 0,00 3.100,00

0665.423K0.4890032 SUBV.PLA ENTORN/IES MARTÍ I POL 0,00 1.600,00 0,00 1.600,00

0665.423K0.4890033 SUBV.PLA ENTORN/IES JOAN MIRÓ 0,00 1.600,00 0,00 1.600,00

0665.423K0.4890034 SUBV.PLA ENTORN/SAGRADA FAMÍLIA 0,00 1.350,00 0,00 1.350,00

0665.423K0.4890036 SUBV.PLA ENTORN/CEE VIROLAI 0,00 1.350,00 0,00 1.350,00

0665.423K0.4890046 SUBV.PLA ENTORN/CEIP ALEXANDRE GALI 0,00 2.250,00 0,00 2.250,00

0665.423K0.4890096 SUBV.PLA ENTORN/CEIP J. VERDAGUER 0,00 1.450,00 0,00 1.450,00

0665.423K0.4890097 SUBV.PLA ENTORN/CEIP MONTSERRAT 0,00 1.450,00 0,00 1.450,00

0665.423K0.4890098 SUBV.PLA ENTORN/IES MªAURELIA CAPMANY 0,00 3.100,00 0,00 3.100,00

0665.423K0.4890099 SUBV.PLA ENTORN/NTRA.SRA.DEL PILAR 0,00 1.350,00 0,00 1.350,00

0991.444A2.2260207 PLA D'ACCIÓ AMBIENTAL (AGENDA LOCAL) 58.030,00 0,00 8.330,30 49.699,70

0991.444A2.6230003 ADQ. MATERIAL PER L'AUTOCOMPOSTATGE 0,00 8.330,30 0,00 8.330,30

 TOTAL DESPESES   489.593,80 489.593,80  
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RESUM PER CAPÍTOLS 
 
ESTAT DE DESPESES 

                             Altes                Baixes 
Cap. II.- Compra béns i serveis 407.998,50 416.328,80 
Cap. IV.- Transf. corrents                 73.265,00              73.265,00 
Cap. VI.- Inversions reals                 8.330,30            0,00 
                TOTAL 489.593,80 489.593,80 
 
 
 
 Segon.- Modificar l’article 13.2 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2008 i declarar ampliable la partida 
0224.121J0.2260201 Anuncis Oficials/Patrimoni i Contractació d’Inversions, 
en funció dels majors ingressos liquidats pel concepte 0771.38003 Anuncis a 
càrrec de particulars. 
 
 Tercer.- Exposar al públic el pressent acord en els termes 
establerts en l’article 169 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 Quart.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Economia i Societat, es fa una explicació del dictamen, 
manifestant que, aquesta modificació ve perquè del que es tracta és d’ajustar 
les partides pressupostàries de tres àrees a allò que és l’aprovació de 
l’Organigrama que es va aprovar per aquest Ple.  
 
 Parlem, en aquest cas, de l’Àrea d’Administració Pública i Interior, 
parlem de l’Àrea de Polítiques de Família i també de l’Àrea de Medi Ambient. 
No canvia la dotació pressupostària global de l’Àrea, però sí canvien les 
dotacions pressupostàries de partides per adequar allò que és el pressupost 
d’aquestes àrees al nou Organigrama. 
 
 A continuació intervé el Regidor del Grup Municipal del PP, senyor 
José Miguel de Yzaguirre Morer, per manifestar que, una vegada més, en un 
Ple ens porten unes modificacions de crèdit.  
 
 Quan les modificacions de crèdit són raonables nosaltres, 
evidentment, no tenim cap problema en aprovar-les o fer alguna abstenció, 
però avui em sembla que les coses no es fan del tot bé i ho argumentaré. En el 
plenari passat vam aprovar o ens vàrem abstenir i vàrem votar en contra del 
pressupost definitiu i no ha passat ni un mes que venen a modificar quelcom 
que teòricament ho haurien d’haver fet correctament al seu moment quan van 
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presentar el pressupost. Per què?, perquè no és un tema de pressupost que 
falten diners d’un lloc o sobren d’un altre, és tot el contrari, és que es va 
aprovar un pressupost i unes àrees noves a l’Ajuntament, -que suposo que en 
aquell pressupost ja havia d’haver ficat aquestes partides al seu lloc 
correctament- i ara les hem de canviar a la primera de canvi. Això què vol dir? 
Que hem improvisat el pressupost presentat i aprovat en aquest municipi fa 
un mes. Això em fa creure que –jo no diré que es fa malament- falta una mica 
de rigor o falta de criteri si tot està fet d’aquesta manera. 
 
 Això ho vull argumentar amb altres coses, seguint la línia de què 
nosaltres, com a oposició, volem fiscalitzar l’acció de govern i sobretot el més 
important, els fons que fa que es puguin fer moltes coses i aquest control 
pressupostari implica una certa transparència institucional. Què vull dir amb 
això?. Vull dir que durant aquest mandat, el mes de setembre vaig demanar a 
la persona responsable d’aquesta àrea. 
 
 Intervé en aquest moment el senyor Alcalde per manifestar que, 
disculpi, estem parlant de la modificació de crèdit. Té alguna cosa més a dir 
d’aquesta modificació de crèdit?, el senyor Yzaguirre reprèn la intervenció 
manifestant que, el criteri per a mi no és correcte, ja que fa un mes es va 
aprovar un pressupost i vostès, a la primera de canvi, el canvien. Fer el 
control pressupostari en aquest Ajuntament és força difícil, perquè vostès 
posen tots els pals a la roda perquè no ho puguem fer, per tant, nosaltres 
votarem que no a aquestes modificacions de crèdit. No pel fet de la modificació 
en sí, que evidentment s’ha de fer, sinó pel fons de la qüestió. 
 
 Finalment intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que, en un pressupost de 120.000.000,- d’euros, 400.000,- euros 
implica que les coses es fan de forma transparent, aquesta és una 
discrepància que tenim sempre amb vostè i jo sempre li he explicat que el 
pressupost és flexible, no es pot entendre d’una altra forma, perquè el 
pressupost sempre és preventiu, es poden tenir majors ingressos, es poden 
buscar noves idees, noves situacions i, per tant, si s’han de fer modificacions 
de crèdit, doncs es faran, independentment de la seva crítica que em sembla 
raonable i respectable, però que obeeix a allò que ha comentat el Tinent 
d’Alcalde, que és un ajust, en concret, d’una sèrie d’àrees respecte a aquest 
tema. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
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Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Arnau Funes Romero i Elisa Corral 
Lozano. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
  
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE POLÍTIQUES D’ESPAI 
PÚBLIC I MEDI AMBIENT 
 
 6.- Estudiar la connectivitat supramunicipal en referència a la 
creació d’una xarxa de carrils bici i promoure l’ús de la bicicleta a la 
ciutat. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist que el veïnat de Cornellà de Llobregat ha demostrat la seva 
sensibilitat i la voluntat d’avançar cap a una ciutat ambientalment més 
sostenible en tots els àmbits. 
 
 Vist que la mobilitat en bicicleta representa un dels mitjans de 
transport més ecològics ja que no comporta l’emissió de partícules 
contaminants a l’atmosfera, no genera contaminació sonora, comporta 
beneficis per a la salut dels usuaris i disminueix el problema de la congestió 
del trànsit. 
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 Atès que el nostre municipi està integrat en les zones de protecció 
especial de l’ambient atmosfèric, establerta pel decret 266/06 de 23 de maig 
de la Generalitat de Catalunya, pels contaminants diòxid de nitrogen i 
partícules en suspensió i que el trànsit rodat és un dels focus emissors dels 
contaminants anteriorment enunciats a la nostra població. 
 
 Atès que una de les Línies Estratègiques del Pla d’Acció Ambiental 
de Cornellà de Llobregat aposta per un Cornellà amb menys cotxes i una 
major accessibilitat a través, entre altres mesures de la redacció i execució 
d’un Pla de la Bicicleta amb l’objectiu de potenciar l’ús de la bicicleta amb la 
voluntat de desenvolupar un nou model de mobilitat sostenible. 
 
 Atès que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat està adherit a la 
Xarxa de Ciutats i Municipis cap a la Sostenibilitat de la Diputació de 
Barcelona. 
 
 Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple, el 
President delegat de la Comissió Informativa Polítiques d’Espai Públic i Medi 
Ambient, proposa al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
  
 Primer.- Fer els estudis i posterior desenvolupament de projectes 
per connectar adequadament, amb vies ciclistes, el nostre municipi amb les 
poblacions limítrofes i amb Barcelona, sol·licitant en aquest sentit la 
coordinació i supervisió per part dels organismes d’àmbit superior competents 
en infraestructures que afecten la mobilitat. 
 
 Segon.-  Endegar un procés participatiu de reflexió pública sobre 
aquells aspectes que són prioritaris per al foment de la mobilitat en bicicleta a 
Cornellà de Llobregat amb l'objectiu d'aportar criteris per a l'elaboració del Pla 
de la Bicicleta. 
 
 Tercer.- Fer el seguiment de l’estudi encarregat per l’Entitat 
Metropolitana del Transport per tal d’analitzar la viabilitat d’incorporar el 
nostre municipi el servei de Bicing com un nou servei individual de mobilitat 
sostenible i saludable i integrat plenament dins del sistema de transport 
públic del municipi. 
 
 Quart.- Donar trasllat d’aquests acords a la Secretaria de Mobilitat 
de la Conselleria de Política Territorial de la Generalitat de Catalunya i a 
l’Entitat Metropolitana del Transport  de l’Àrea Metropolitana de Barcelona.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Francesc Molina Núñez, Regidor-Delegat de 
Medi Ambient i Sostenibilitat, es fa una explicació del dictamen, manifestant 
que, al seu moment, el Ple va aprovar el Pla d’Acció Ambiental en el qual es 
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contemplaven actuacions per facilitar una mobilitat sostenible. En aquesta 
línia, una de les actuacions que tenia prevista era fer un Pla de la Bicicleta. 
Allò en un principi tenia una visió més interna, més de Cornellà, però en els 
últims temps s’han anat produint canvis interessants que ens porten a 
estudiar noves opcions. Aquests canvies venen, per una banda, provocats -en 
aquest cas- pel bicing de Barcelona, que ha generat una expectativa important 
en l’ús de la bicicleta com a mitjà de transport sostenible.  
 
 Des de les polítiques del Govern Municipal, una de les voluntats és 
fer cohabitar els vianants, els vehicles i -en aquest cas- els mitjans de 
transport sostenible i concretament la bicicleta. 
 
 El tema del bicing, com comentava, ha creat una expectativa 
important i està generant que les poblacions del voltant de Barcelona s’estan 
fent plantejaments de la possible implantació d’aquest mitjà de transport. 
Concretament l’Entitat Metropolitana està fent un estudi en tota l’Àrea 
Metropolitana per veure la possibilitat o no d’implantació d’aquest servei.  
 
 En aquesta línia a nosaltres això ens porta a presentar aquesta 
proposta d’acord que va, per una banda, en la línia de treballar, estudiar la 
connectivitat amb les poblacions del voltant nostre per facilitar la comunicació 
via bicicleta, i per una altra banda, -i lligat al Pla de la Bicicleta- en un període 
de reflexió, de participació ciutadana, per veure com la societat veu aquest 
mitjà de transport i de quina manera les aportacions ciutadanes puguin o no 
incorporar-se en el Pla de la Bicicleta. 
 
 D’altra banda, seguir l’estudi que està fent l’Entitat Metropolitana 
amb l’objectiu de finalment estudiar i veure si aquest projecte és o no aplicable 
i, per tant, si el podem implementar a la nostra ciutat. Aquests són els trets 
generals d’aquesta proposta d’acord que espero sigui acceptada i valorada 
positivament per la resta de grups. 
  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
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Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Arnau Funes Romero i Elisa Corral 
Lozano. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'ACCIÓ TERRITORIAL I 
HABITATGE  
 
 7.- Aprovar definitivament l’Estudi de detall de la Unitat 
d’Actuació 1 Sud, de la Modificació puntual del Pla Especial Almeda. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient iniciat per a la tramitació del l’Estudi de detall de la 
UA 1 Sud, de la Modificació Puntual del Pla Especial Almeda, al terme 
municipal de Cornellà de Llobregat, incoat a instància del senyor Xavier 
Figueras i Claret, que actua en representació de la Junta de Compensació de 
l’àmbit de la unitat d’actuació 1 Sud de la Modificació Puntual del Pla Especial 
Almeda, de Cornellà de Llobregat. 
 
 Vist l’acord de la Junta de Govern Local de data 21 de novembre de 
2007, mitjançant el qual s’aprovava inicialment l’estudi de detall mencionat, 
així com s’acordava la informació pública mitjançant la inserció d’edictes al  
Butlletí Oficial de la Província de data 3 de desembre de 2007, en el diari “El 
Periodico de Catalunya” en data 3 de desembre de 2007 i a la web municipal, 
per un termini d’un mes, sense que durant aquest termini s’hagi presentat cap 
al·legació.  
 
 Vist l’informe de l’Assessora Jurídica d’Acció Territorial i Habitatge 
de data 17 de gener de 2008, obrant a l’expedient. 
 
 Atès el que disposa la disposició transitòria novena del Decret 
Legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
d’Urbanisme, així com els articles 26, 40, 41, 50, 64 i 66 del Decret Legislatiu 
1/1990, de 12 de juliol, pel qual s’aprova la refosa dels textos legals vigents a 
Catalunya en matèria urbanística, en relació als estudis de detalls i la seva 
tramitació. 
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 Vistos els articles 22 i 47.2 II) de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, i els articles 52.2.c) i 114.3.k) del Decret Legislatiu 2/2003, de 
28 d'abril, pel qual s'aprova el text refós de la Llei Municipal i de Règim Local 
de Catalunya, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la Corporació 
Local. 
 
 Per tot això el President de la Comissió Informativa d’Acció 
Territorial i Habitatge, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar definitivament l’Estudi de detall de la UA 1 Sud, 
de la Modificació Puntual del Pla Especial Almeda, al terme municipal de 
Cornellà de Llobregat , promogut per la Junta de Compensació de l’àmbit de la 
unitat d’actuació 1 Sud de la Modificació Puntual del Pla Especial l’Almeda, de 
Cornellà de Llobregat. 
 
 Segon.- Publicar el present acord, al Butlletí Oficial de la Província, 
a efectes de la seva executivitat. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de donar-se per assabentada, així com a 
els interessats a l’expedient, pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Martínez Flor, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Acció Territorial i Habitatge, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que aquesta és la porció de terreny que hi ha enfront 
del moll de càrrega de El Corte Inglés. És la quarta vegada que passa pel Ple i 
és l’Estudi de Detall per fer un bloc en tot aquell espai que quedarà vuit. 
 
 A continuació intervé la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández , per manifestar que, abans de fer la 
meva intervenció, dir que espero que se’m deixi el temps reglamentari que 
marca el ROM. Intervé en aquest moment el senyor Alcalde per dir-li que si 
parla d’això sí, sinó, no, contestant la senyora Espinosa que sí que parlarà 
d’això i de les seves conseqüències, és clar, és el mateix, no?. 
 
 Aleshores vull fer una pregunta perquè no sé si ho vaig interpretar 
malament, en la Comissió Informativa, es va dir que el pas següent a això era 
formar una Junta de Compensació, és això?. 
 
 Molt bé -diu la senyora Espinosa- primer s’aprova això i després la 
Junta de Compensació. 
 



47 

 Haig de dir que la Junta de Compensació avui ja està aprovada. 
Intervé en aquest moment el senyor Antonio Martínez Flor per manifestar que 
fins que l’Ajuntament no nomeni els seus representants no està aprovada. La 
senyora Espinosa continua amb l’ús de la paraula assenyalant que, vostès ja 
els van nomenar en una Junta de Govern de la qual porto la data.  
 
 Nosaltres ens abstindrem en aquest tema perquè de totes formes 
s’aprovarà. De tots els afectats en aquest grup de casetes -que crec que eren 
uns 14 o 15- molts s’han conformat o s’han cansat i altres s’han quedat en el 
camí i només quatre mantenen el tipus i formen part d’aquesta Junta de 
Compensació, per tant, nosaltres no volem que el nostre vot negatiu sigui 
venut com un vot en contra d’ells, sinó molt al contrari, hem estat, estarem i 
seguirem estant amb ells.  
 
 Hem de dir que s’han tingut que adherir a aquesta Junta de 
Compensació, -de fet està feta- perquè sinó, se’ls expropiava, no ho han fet 
d’una forma voluntària ja que, quan es va realitzar el Pla del Camp de 
l’Empedrat –ja fa uns anys- es van excloure aquests terrenys de l’esmentat 
Pla, malgrat que aquests terrenys hi són a prop. 
 
 Al seu moment, quan el 17 de novembre de 1999, -el senyor Ponsico 
que va ser el primer promotor d’aquest sector, ara és un altre, però va haver 
un promotor de la Modificació puntual d’aquest Pla urbà del sector Almeda en 
l’àmbit de l’Unitat A1-, es va mentir als veïns dient que no se’ls va poder 
notificar. Tots i cadascun dels veïns, cap d’ells estaven a casa seva. Venia la 
notificació de Sant Feliu de Llobregat i ells no van poder dir que no al Pla 
perquè -segons l’Alcalde d’aleshores- no estaven a l’adreça. Això es va debatre 
en un Ple d’on se’ls hi havia enviat les cartes. Totes les cartes dels veïns, 
absents, menys dos que no les van rebre i un d’ells segons el justificant de 
recepció -del qual tinc còpia-, deia que el titular refusava, rebre-la, o sigui, 
certificava que el titular d’aquella carta la refusava i aquest senyor, en aquella 
data estava mort. 
 
 Aquell mateix any van haver eleccions municipals i aquests 
mateixos veïns van rebre la targeta de cens per anar a votar, a més de la 
propaganda electoral de cada partit, o sigui, per a això sí que se’ls va 
localitzar. El 13 de juny van ser les eleccions i el 25 de juliol d’aquell any ja va 
sortir l’edicte en el Butlletí Oficial. 
 
 Les alternatives d’actuació sobre el teixit edificador i social en el 
punt 1, diu que es fa amb l’objecte de mantenir el caràcter residencial al barri 
Almeda, evitant el desplaçament de la població resident. És evident que aquest 
punt no s’ha respectat, no queden més que quatre. Aquests veïns –com dic al 
principi- s’han tingut que adherir perquè sinó se’ls expropia, i encara no saben 
a dia d’avui quina serà –malgrat pertanyer a la Junta de Compensació- la 
reparcel·lació ni si serà possible allò que els tocarà pagar, ni si podran portar-
ho a terme, tenint en compte que són persones treballadores o jubilades amb 
poc recursos.  
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 Res més, dir que l’article 44 de la Constitució diu que tots tenim 
dret a un habitatge digne i adequat i que els poders públics –en aquest cas 
l’Ajuntament- ha de promoure les condicions necessàries i establir les normes 
pertinents per fer efectiu aquest dret regulant la utilització del sòl d’acord amb 
l’interès general per impedir l’especulació. Aquestes persones a dia d’avui 
tenen els seus habitatges en perill i, per tant, dir que això que he transmès 
avui és el que he escoltat d’ells aquest matí. Transmeto les seves queixes i, per 
suposat, les del Grup del Partit Popular, que és un tema que porta mastegat fa 
molts anys. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Acció Territorial i Habitatge, 
per manifestar que, només dir vàries coses. Aquí es parlava abans de “la 
noche de los tiempos”, “d’aquellos polvos estos lodos”. Si el Partit Popular no 
hagués canviat la Llei del Sòl en el sentit de què quan es tenia el 60% d’una 
propietat, d’un solar o d’un terreny -millor dir- es podia expropiar a la resta, 
doncs potser no ho haguéssim pogut fer però, evidentment, quan el Partit 
Popular canvia una Llei s’ha de ser coherent amb aqueixa Llei, sobretot pels 
membres del Partit Popular. 
 
 En aquest tema l’Ajuntament ha tingut moltíssimes reunions amb 
aquests veïns. Aquests veïns han tingut, que jo sàpiga, tres advocats diferents, 
inclús de fora de la població, tots perquè no se’n refiaven d’ells. Els tres 
advocats que han tingut han deixat la seva defensa perquè era un tema 
indefendible amb la llei en la mà. Em sembla que han anat al Defensor del 
Poble, i a totes les instàncies que han hagut, però és que la Llei del Partit 
Popular era bastant difícil de rebatre. Per tant, ho sento molt, no haver fet 
aquesta Llei el seu Grup Polític i avui, potser estaríem parlant amb un altre 
tipus de joc a l’hora de fer aquest tipus de coses. 
 
 Novament intervé la senyora Espinosa per manifestar que, quan 
vostès van començar a remodelar la zona d’Almeda no governava el Partit 
Popular i no és només aquesta zona on s’ha sofert l’especulació del sòl, vostès 
ho saben, l’ha sofert tot el barri. És més, aquí hem estat presents en una altra 
cosa semblant a la d’avui, on s’aprovava, -perquè aleshores sí que s’aprovaven 
en el Ple les Juntes de Compensació, si no recordo malament- una Junta de 
Compensació, on un senyor no estava assabentat que formava part d’aqueixa 
Junta, al qual se li havien falsificat les dades. Vostè sap que estaven al fons de 
la sala, i quan ho vaig fer saber, es va haver de suspendre el punt d’aquell 
senyor, que després és evident que van arribar a un acord. Sí, sí, això està a 
l’acta del Ple, senyor Martínez, no se sulfuri, aquí va venir una Junta de 
Compensació al Ple que es va haver de retirar perquè el senyor deia que no 
tenia coneixement i estava aquí present. Home! no tingui la memòria tan dèbil! 
jo me’n recordo. 
 
 Haig de dir que quan es va començar la remodelació del Pla Almeda 
no governava el Partit Popular, després sí que és veritat que va haver una Llei 
del Sòl i evidentment en alguna cosa haurà tocat, però quan va començar tot 
això, no governava el Partit Popular sinó que governava el Partit Socialista, i es 
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van fer les mateixes coses amb els propietaris, no només d’Almeda, sinó de tot 
Cornellà, per tant, no continuarem discutint un tema que necessitaríem 
moltes dades, que aquí ara mateix no les tinc però sí que estic disposada a 
portar-les un altre dia en precs i preguntes. 
 
 De nou pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Acció Territorial i Habitatge, per 
manifestar que, el Pla d’Almeda, evidentment, que es va començar abans que 
governés el Partit Popular, però l’UA que és aquesta, va ser governant després 
que el Partit Popular canviés la Llei del Sòl, en la resta de la zona d’Almeda, el 
propietari que tenia el 60% no podia expropiar a la resta, no podia, i a partir 
d’aquesta Llei sí que es pot.  
 
 Pel que fa a la Junta de Compensació està feta però no s’ha reunit 
ni una sola vegada perquè no es pot reunir fins que estigui aprovat 
definitivament. Ara sí que es podrà reunir, però fins ara no es podia reunir. De 
totes maneres, amb el que ha dit anteriorment de les notificacions em sembla 
que part dels propietaris les han portat al Jutjat, i crec que no els han donat 
la raó. De totes maneres, si la portaveu del PP veu o insinua que hi ha algun 
fet delictuós, m’agradaria que en lloc d’aquí anés al Jutjat. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, el tema està suficientment debatut i dir que és 
obvi que el Pla de transformació d’Almeda no guarda relació ni amb els 
governs -al seu moment- del Partit Socialista ni del Partit Popular, això és 
obvi, però sí que valdria la pena que, ja que tots assumim i ningú ens obliga a 
ser regidors, tenir el coneixement d’allò que és la Llei, ho dic per no enganyar 
a ningú, perquè algunes vegades amb bona intenció podem enganyar als 
ciutadans.  
 
 Jo m’he reunit amb ells i els hi he explicat sempre el mateix, estem 
davant d’un escenari privat, desitjable o no, aquesta és una qüestió que 
nosaltres no podem decidir, davant una modificació legislativa, li agradi o no li 
agradi, produïda pel Govern del Partit Popular per a beneficiar els interessos 
dels més forts –com es demostra en aquest cas- i per això, aquest Ajuntament, 
per molt que vulgui o no vulgui, si el Decret Legislatiu diu el que diu, nosaltres 
ni podem entrar ni podem sortir.  
 
 Aquí l’únic que es fa és intentar integrar la proposta de les persones 
que estan afectades o propietaris, per tant, menys lletanies. És el que hi ha, la 
nostra obligació a vegades -ens agradi o no- és aplicar allò que diu la Llei i 
algunes vegades va bé que alguns tinguessin un coneixement més ampli d’allò 
que diu, perquè d’aquesta forma jo que m’he trobat amb veïns en el meu 
despatx i al carrer, els hi he hagut d’explicar les coses com són. D’això és del 
que estem parlant i, per tant, no donem més voltes a una cosa que nosaltres 
no tenim competència ni per a modificar ni per veure-la d’una altra forma.     
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Arnau Funes Romero i Elisa Corral 
Lozano. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 8.- Aprovar provisionalment el Pla de millora urbana de 
regulació volumètrica de la zona 18d21/7 confrontant a la plaça Pallars 
del Polígon 2 de la modificació i transcripció a escala 1:1000 del PGM-76 
al barri del Pedró. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient del Pla de Millora Urbana de la regulació 
volumètrica de la zona 18d21/7 confrontant a la plaça Pallars del Polígon 2 de 
la Modificació i transcripció a escala 1:1000 del PGM-76 al barri del Pedró”, de 
Cornellà de Llobregat. 
 
 Vist l'acord de la Junta de Govern Local de data 24 d’octubre de 
2007, mitjançant el qual s’aprovava inicialment el Pla de Millora Urbana 
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mencionat, així com s’acordava la informació pública mitjançant la inserció 
d’edictes al  Butlletí Oficial de la Província de data 6 de novembre de 2007, en 
el diari “El Periodico de Catalunya” en data 2 de novembre de 2007, i vist que 
el mateix s’ha publicat a EMDUCSA, sense que sigui necessari la realització de 
més notificacions, ja que ens trobem davant d’un pla d’iniciativa pública. Vist 
que durant aquest termini no s’ha presentat cap al·legació ni suggeriment.  
 
 Atès el que estableixen els articles 74 en relació a la formulació de 
figures de planejament urbanístic, article 78 en relació a l’aprovació definitiva 
per part de la Comissió Territorial d’Urbanisme de la Generalitat de Catalunya, 
article 83 en relació a la seva tramitació i article 94 en relació a la modificació 
de les figures de planejament urbanístic; del Decret Legislatiu 1/2005, de 26 
de juliol, pel qual s’aprova el text refós de la Llei d’Urbanisme de Catalunya, 
així com l’article 107 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el 
Reglament de la Llei d’urbanisme. 
 
 Vist l’informe de l’Assessora Jurídica d’Acció Territorial i Habitatge 
de data 17 de gener de 2008. 
  
 Vistos els articles 22 i 47.2 II) de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, i els articles 52.2.c) i 114.3.k) del  Decret Legislatiu 2/2003, de 
28 d'abril, pel qual s'aprova el text refós de la Llei Municipal i de Règim local 
de Catalunya, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la Corporació 
Local. 
 
 Per tot això el President de la Comissió Informativa d’Acció 
Territorial i Habitatge, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment el Pla de Millora Urbana de la 
regulació volumètrica de la zona 18d21/7 confrontant a la plaça Pallars del 
polígon 2 de la Modificació i transcripció a escala 1:1000 del PGM-76 al barri 
del Pedró”, de Cornellà de Llobregat, redactat per l’arquitecte Ricard Antoni 
Casademont Altimira de l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà de 
Cornellà, Societat Anònima.  
 
 Segon.- Notificar el present acord a la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Barcelona, i transmetre-li, al mateix temps, l’esmentat Pla de 
Millora Urbana, per a la seva aprovació definitiva 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a l’empresa municipal EMDUCSA 
pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Martínez Flor, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Acció Territorial i Habitatge, es fa una explicació del 
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dictamen, manifestant que, això, com he explicat en vàries ocasions -tant en 
la Comissió Informativa com en el Ple- és el que ens donarà la facultat de 
poder fer dos blocs d’habitatges que seran de protecció, en la zona enfront de 
la plaça Pallars. 
 
 A continuació intervé la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que, no he pogut parlar 
amb les persones que estan afectades, però ens han arribat notícies que hi ha 
veïns que no estan molt d’acord, per tant, fins que no parlem amb les 
persones que sembla ser que hi ha problemes, de moment ens abstindrem, 
encara que hem votat a favor en les altres vegades. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, vull recordar que aquí estem parlant d’una 
actuació integral del barri, és a dir, no és només la construcció d’uns edificis 
que anirien destinats a gent jove aquí i a la zona alta. Com tots sabeu, és el 
Grup Llobregat que ve de l’època que ve i la intenció de l’Ajuntament és fer 
una actuació integral en varis sentits, des del punt de vista d’ascensors, 
millora de clavegueram, millora de la urbanització. Després d’una renovació 
demogràfica, en aquest sentit, hem trobat el consens i seguirem treballant 
amb l’associació de veïns.  
 
 És cert, com en tot projecte, que tenim veïns que discrepen, és 
comprensible, però la voluntat -i s’ha d’entendre així- és de la renovació 
respecte d’una zona del barri Pedró que crec necessita de recursos públics i de 
recursos també demogràfics per fer que aquella zona tingui una intensitat de 
vida llarga que produeixi una millora en tot aquell sector. Aquesta és la 
voluntat i ho dic perquè el punt evidentment és fred, parlem de planejament, 
però darrera el planejament sempre hi ha idees i el protagonista en aquest 
sentit és el Pla Integral en el que hi estem treballant.   
  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
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Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Arnau Funes Romero i Elisa Corral 
Lozano. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 9.- Aprovar inicialment la Modificació puntual del Pla General 
Metropolità de 1976 a l’àmbit de la fàbrica Siemens, promogut per 
Siemens, S.A. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient de modificació puntual del Pla General Metropolità 
de 1976 a l’àmbit de la fàbrica Siemens, de Cornellà de Llobregat, promogut 
per l’empresa Siemens, Societat, Anònima. i redactat per l’arquitecte Margarita 
M. Alonso Arias. 
 
 Vist l’acord del Ple de data 27 de setembre de 2007, acorda sotmetre 
a informació pública, el projecte de Modificació abans esmentat, i publicar 
mitjançant inserció d’edicte en el Butlletí Oficial de la Província en data 10 
d’octubre de 2007, en el diari “El Periodico de Catalunya” en data 4 d’octubre 
de 2007, així com a la web municipal, per un període de trenta dies, així com 
la notificació efectuada als Ajuntament del Prat de Llobregat, l’Hospitalet de 
Llobregat, Sant Boi de Llobregat, Sant Joan Despí i Esplugues de Llobregat, 
sense que durant aquest termini s’hagin presentat al·legacions o formulat 
suggeriments.  
 
 Vist l’informe de la Directora d’Acció Territorial i Habitatge de data 9 
de gener de 2008, on s’informa favorablement la seva tramitació i es conclou 
que l’objectiu general de la modificació és, la connexió, a través d’una 
passarel·la, de les dues zones del complex de Siemens separades pel carrer 
Lluís Muntades, de tal manera que el fluix de treballadors cap el menjador, 
cafeteria, zona de logística i aparcament de l’empresa, es realitzi sense cap 
tipus de risc. Això implica la construcció d’una passarel·la, a una alçada de 
5m, sobre el vial similar a un pont. La qualificació urbanística de la passarel·la 
serà de zona industrial (clau 22a) igual que la resta del solar propietat de 
Siemens. Aquesta modificació no implica cap augment de l’edificabilitat del 
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solar propietat de Siemens, ja que el sostre construït total (inclòs el de la 
passarel·la de 44,75 m2) és de 43.626,75 m2, inferior als 117.164 m2 que li 
dóna el planejament.  
 
 Vist l’informe de l’Assessora Jurídica d’Acció Territorial i Habitatge, 
de data 17 de gener de 2008, obrant a l’expedient.  
 
 Vist l’article 23.1.a) i 34.2 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel 
qual s’aprova el Reglament de la Llei d’Urbanisme; i articles 74, 83 i 94 del 
Decret Legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, pel que s’aprova el text refós de la 
Llei d’Urbanisme de Catalunya.  
 
 Atès el que disposa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, 
en els seus articles 52.2, sobre les competències atribuïdes al Ple, i 114.3 en 
relació a l’adopció d’acords que requereixen el vot favorable de la majoria 
absoluta del número legal dels membres de la Corporació. 
 
 Per tot això el President de la Comissió Informativa d’Acció 
Territorial i Habitatge, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 

ACORD 
 
 Primer.- Aprovar inicialment la modificació puntual del Pla General 
Metropolità de 1976 a l’àmbit de la fàbrica Siemens de Cornellà de Llobregat, 
promogut per l’empresa Siemens, Societat Anònima. i redactat per l’arquitecte 
Margarita M. Alonso Arias.. 
 
 Segon.- Sotmetre el present acord a informació pública, mitjançant 
la inserció d’edictes al Butlletí Oficial de la Província, en un dels diaris de 
premsa periòdica de més divulgació del municipi, així com a la web municipal, 
per un termini d’un mes, així com concedir audiència a les persones 
interessades amb citació personal. La documentació integrant de l’expedient 
administratiu es podrà consultar de dilluns a divendres laborables, en horari 
de 9’30 a 13’30 hores, a les dependències d’Urbanisme de l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat, al carrer Racó d’Enric Mora i Gosch, s/n (edifici de la 
Rectoria). 08940. Cornellà de Llobregat. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a tots els interessats, als 
Ajuntaments del Prat de Llobregat, de l’Hospitalet de Llobregat, de Sant Boi de 
Llobregat, Sant Joan Despí i Esplugues de Llobregat, així com a l’empresa 
Siemens, S.A.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del senyor Antonio Martínez Flor, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Acció Territorial i Habitatge, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que, la Fàbrica Siemens té un parell d’edificis d’oficines 
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i el que vol és fer un pont per comunicar els dos edificis, per tant, el que fem 
ara és aprovar aquesta modificació perquè això sigui possible. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Arnau Funes Romero i Elisa Corral 
Lozano. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 10.- Encomanar la gestió corresponent a l’Oficina d’Habitatge, 
amb l’excepció de la concessió de subvencions municipals per a la 
instal·lació d’ascensors, a favor de l’empresa municipal EMDUCSA, durant 
el període que es mantinguin els convenis entre l’Ajuntament de Cornellà 
de Llobregat i el Departament de Medi Ambient i Habitatge de la 
Generalitat de Catalunya. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist que en data 31 de juliol de 2006 es va formalitzar el conveni de 
col·laboració entre el Departament de Medi Ambient i Habitatge de la 
Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat relatiu a 
l’Oficina d’Habitatge situada en aquest municipi, que tenia per objecte establir 
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els termes i les condicions de la col·laboració entre les parts per a 
l’assessorament i gestió de serveis en matèria d’habitatge respecte de diverses 
tasques competència del Departament de Medi Ambient i Habitatge; conveni 
prorrogat per l’any 2007, i atès que es troba en tràmit la pròrroga per a l’any 
2008, d’acord amb l’escrit de la Generalitat de Catalunya. 
 
 Vist que  com a conseqüència d’aquest conveni, l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat es troba obligat al manteniment d’aquesta oficina 
mitjançant un personal tècnic i administratiu, i el Departament de Medi 
Ambient i Habitatge de la Generalitat de Catalunya s’obliga a aportar 
finançament a la mateixa. 
 
 Vist l’informe de la Directora d’Acció Territorial i Habitatge, de data 
14 de gener de 2008, al qual es descriuen les tasques que corresponen a 
l’Oficina d’Habitatge. 
 
 Atès que existeix la intenció política de traspassar la gestió de 
l’esmentada oficina a l’empresa Municipal EMDUCSA, amb la mateixa durada 
que es mantingui el conveni entre l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i el 
Departament de Medi Ambient i Habitatge de la Generalitat de Catalunya; 
amb excepció de la concessió de subvencions municipals per a la instal·lació 
d’ascensors. 
 
 Vist allò que estableix l’article 15.3 de la Llei 30/92 de 26 de 
novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del procediment 
administratiu comú; la comanda de gestió entre òrgans administratius o 
Entitats de dret públic que pertanyen a la mateixa Administració s’haurà de 
formular en els termes que estableixi la seva normativa i, en el seu defecte, per 
acord exprés dels òrgans o Entitats que intervinguin. En tot cas l’instrument 
de formalització de la comanda de gestió i la seva resolució haurà de ser 
publicat, per a la seva eficàcia en el Diari Oficial corresponent. 
 
 Vist que l’aprovació del present acord és competència del Ple 
Municipal, de conformitat amb allò establert a l’article 22.2 de la Llei 7/1985, 
de 2 d’abril, reguladores de les Bases de Règim Local, i l’article 52.2 del Decret 
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei 
Municipal, el president de la Comissió Informativa d’Acció Territorial i 
Habitatge proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents    
  

ACORDS 
 
 Primer.- Encomanar la gestió corresponent a l’Oficina d’Habitatge 
segons les funcions descrites a l’informe de la Directora d’Acció Territorial i 
Habitatge, de data 14 de gener de 2008, amb l’excepció de la concessió de 
subvencions municipals per a la instal·lació d’ascensors, a favor de l’empresa 
municipal EMDUCSA i durant el període que es mantinguin els convenis entre 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i el Departament de Medi Ambient i 
Habitatge de la Generalitat de Catalunya. 
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 Segon.-  Condicionar l’eficàcia del present acord a la conformitat del 
Departament de Medi Ambient i Habitatge de la Generalitat de Catalunya i 
una vegada rebuda la conformitat, procedir a realitzar els tràmits per al 
traspàs del personal tècnic i administratiu corresponent. 
 
 Tercer.- Publicar el present acord al Butlletí Oficial de la Província, 
per a la seva eficàcia. 
 
 Quart.- Notificar el present al Departament de Medi Ambient i 
Habitatge de la Generalitat de Catalunya i a l’empresa municipal EMDUCSA.”  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Martínez Flor, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Acció Territorial i Habitatge, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que, en aquest moment estan funcionant a 
l’Ajuntament dues oficines, una a Emducsa que el que fa és dedicar-se al tema 
de l’habitatge de la bossa jove de lloguer i d’informació general a la gent que ve 
demanant habitatge, i l’altra, una oficina que funciona a l’Ajuntament que està 
dedicada gairebé a temes de rehabilitació. Amb això el que fem és ajuntar el 
personal de les dues oficines en una sola a Emducsa, per aconseguir que sigui 
una oficina integral d’habitatge.  
 
 A continuació intervé la Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, 
senyora Iolanda Llambrich i Serrano, per manifestar que, està d’acord i 
desitjaria que amb la unificació de l’oficina, ja que disposarà de més personal, 
que es doti d’un nou impuls, com hem vingut reclamant a la bossa d’habitatge 
jove a Cornellà, que ara i després de comprovar-ho, després de les respostes 
donades a preguntes nostres, la seva activitat és escassa, per dir-ho d’alguna 
manera. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, comparteixo amb tu perfectament i plenament 
aquest incís. La veritat és la que és i, per tant, no es pot negar que es podrien 
fer les coses molt millor. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
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Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Arnau Funes Romero i Elisa Corral 
Lozano. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 1.- Moció dels Grups Polítics Municipals d’ICV-EPM, i d’ERC-
AM, per a la facilitació de l’expressió cultural dels graffiti i dels murals. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que l’actual ordenança de neteja municipal (article 52.1) de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat impedeix l’expressió d’una activitat 
artística com els “graffiti” i els murals de qualsevol tipus en parets de l’espai 
públic, tant si són fets sobre els seus elements estructurals, calçades, voreres 
i mobiliari urbà, com sobre els murs i parets exteriors de la ciutat. 
 
 Atès que les prohibicions i les sancions és evident que no donen els 
fruits desitjats, ja que les parets i els béns públics de la ciutat continuen 
bruts. 
 
 Atès que molts i moltes joves de la nostra ciutat que volen fer les 
coses dins d’un marc normatiu just i raonable han de marxar a poblacions del 
costat a desenvolupar aquesta mena d’activitat, per por de les sancions 
municipals. 
 
 Atès que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat és el responsable de 
buscar formes que contribueixin a eradicar l’aparició de pintades que atemptin 
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contra el patrimoni de la ciutat i en conseqüència del conjunt de veïns i 
veïnes, i que l’Administració, a banda de prohibir actituds incíviques, ha de 
donar resposta a les inquietuds artístiques de part de la ciutadania fent 
excepcions a la norma general que ha de seguir essent la prohibició de pintar 
les parets de la ciutat. 
 
 Atès que el fet de permetre fer pintures artístiques d’aquest tipus en 
espais especialment habilitats ens atorgaria encara més legitimitat per 
sancionar la mateixa pràctica, fora d’aquests espais. 
 
 Per tot això, els grups municipals d’ICV-EPM i d’ERC-AM proposen 
a l’Ajuntament en Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Considerar els “graffiti” una manifestació artística i que 
per tant se’ls inclogui en la consideració de “pintura mural de caràcter artístic” 
(article 52.2 a), en cas que es realitzi en els llocs habilitats. 
 
 Segon.- Que l’Ajuntament faciliti i reguli espais per promoure 
l’expressió cultural dels “graffiti” en els diferents barris de Cornellà de 
Llobregat, reutilitzables amb la freqüència que es determini. Possibilitar, a 
més, la cessió per part de propietaris particulars d’alguns espais per tal de 
poder desenvolupar aquesta activitat. 
 
 Tercer.- Regular l’accés a aquests llocs habilitats per acollir els 
“graffiti” a la presentació d’un projecte per part dels interessats, que serà 
aprovat pels tècnics corresponents dels departaments de Cultura i Joventut de 
l’Ajuntament. 
 
 Quart.- Traslladar aquests acords a totes les entitats de la ciutat 
per tal que en facin la publicitat que considerin, així com fer-ho públic a 
través del butlletí d’informació “Cornellà Informa”. 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, senyora 
Iolanda Llambrich i Serrano, es fa una explicació de la moció, manifestant 
que, abans vull expressar la meva estupefacció. Suposo que a hores d’ara ja 
no m’hauria de sorprendre gaire però, com que soc relativament nova en 
aquests “percals”, -per dir-ho d’alguna manera- em continua sorprenent que a 
una moció presentada el dia 24 de gener, es presenti una moció alternativa i 
no ens arribi fins el minut zero de l’inici del Ple.  
 
 Com a persona –i suposo que els meus companys ho compartiran- 
que m’agrada votar les coses i decidir-les amb arguments i amb treball previ, 
trobo bastant lamentable que donat els mitjans dels quals disposa l’Equip de 
Govern, se’ns faci arribar aquesta moció alternativa en el minut zero del Ple, 



60 

amb la qual cosa, ara ens hem d’enfrontar a una lectura en diagonal i 
senzillament escoltar els arguments que ens aporti l’Equip de Govern. 
 
 Dit això, voldria remarcar que l’esperit d’aquesta moció, era un 
esperit de proposar projectes, d’ampliar les coses que ja s’estan fent i que es 
tingués en compte una manera de treballar interactiva, que no fos només 
l’Ajuntament qui proposés i els joves interessats en aquesta matèria poguessin 
o no acceptar el que proposa l’Ajuntament, sinó que aquests grups de joves 
també poguessin proposar i no fer-ho a la “babalà”, sinó que es presentava 
tota una manera d’actuar, en la que s’havien de presentar uns projectes, en 
els quals el propi Ajuntament -a través de diferents regidories- avaluava 
aquests projectes. Aquestes pintures eren renovades en períodes determinats 
i, per tant, es podien ajustar a projectes concrets de l’Ajuntament.  
 
 Una de les propostes que volíem posar com a exemple era el tema 
de la Ciutat de la Lectura, poder fer murals al·lusius, que els graffitis estiguin 
repartits realment per tota la ciutat, que fos un element embellidor, que 
realment en el moment en què se sanciona una pintura, que no està en un 
espai adequat, es pugui fer amb la tranquil·litat –evidentment tenim potestat 
per sancionar i s’ha de fer- d’estar oferint espais alternatius i ens referim a 
espais on es puguin fer pintures murals i no aquests cubs ubicats en diferents 
llocs de la ciutat en moments puntuals, amb el quals estem molt d’acord en 
què es puguin exposar fotografies o que es puguin fer altres exposicions 
itinerants, em sembla fins i tot bona idea, però considerem que per a un 
graffiti o una pintura mural, no és l’espai adient. 
 
 Per això presentàvem aquesta moció, i proposàvem en primer lloc, 
considerar els graffitis -tal i com són- una manifestació artística; que se’ls 
inclogués dins d’aquesta consideració de pintura mural; que es tingués en 
compte una modificació de l’article 52.2.a de l’Ordenança de Neteja; que 
s’habilitessin aquests llocs; que fins i tot els propietaris privats poguessin 
posar a disposició de l’Ajuntament aquests llocs. Hi ha exemples en els quals 
s’ha fet, com el mural que hi ha al davant del Patronat al·lusiu als Castellers. 
Aquella paret pertany a un propietari privat que l’ha cedit per a aquest ús i és 
un mural que, a més, no ha estat contaminat per altres tipus de pintades, ja 
que existeix respecte entre les persones que es dediquen a aquesta activitat 
artística. També proposàvem que es regulés l’accés als llocs habilitats, a la 
presentació d’un projecte per part dels interessats, que seria aprovat per 
tècnics corresponents del Departament de Cultura i Joventut de l’Ajuntament;  
que es poguessin adequar -com explicava abans- aquests projectes a 
iniciatives del propi Ajuntament i que, per últim -com en tota moció- que es 
fes trasllat i publicitat adient a tota aquesta proposta.  
 
 Evidentment en la moció alternativa que se’ns presenta hi ha coses 
que compartim i d’altres que no, però el principal punt, que és aquesta part 
propositiva i interactiva no hi és. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Jordi García Guitart, 
Regidor-Delegat de Joventut i Solidaritat, per manifestar que, la moció 
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conjunta expressa -en certa manera- el desconeixement que tenen sobre 
aquest tema. Ho dic amb tot el respecte, perquè de les coses que vostès 
plantegen a la Moció, ja es fan polítiques vers els joves graffiters i, per tant, 
plantegem una moció alternativa. Per això els Grups Municipals Socialista, de 
Convergència i Unió i d’Esquerra Unida i Alternativa, o sigui,  els grups que 
conformen el Govern Municipal, presentem aquesta moció alternativa:   
 
 “Atès que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat ja fa anys que 
treballa per donar resposta a les necessitats d’expressió dels joves de la ciutat 
facilitant-los espais per manifestar-se artísticament. 
 
 Atès que, concretament, s’han organitzat tallers de “graffitis” al 
Centre de Recursos Juvenils amb la participació de tots aquells joves amants 
d’aquest art urbà. 
 
 Atès que ja existeixen espais habilitats per a promoure aquesta 
expressió cultural. 
 
 Atès que els joves pinten la passarel·la del riu amb el suport i el 
permís de l’Ajuntament. 
 
 Atès que es van organitzar unes jornades sensibilitzadores envers 
els “graffitis” i el civisme habilitant espais de lliure expressió amb una alta 
participació dels joves grafiters. 
 
 Atès que els joves grafiters van poder expressar-se pintant murals 
durant les Nits Insomnia, les nits d’oci nocturn juvenil alternatiu de Cornellà. 
 
 Atès que es realitzen pintades de murals sobre suports de fusta 
organitzades pels joves grafiters i amb el suport de l’Ajuntament en el marc 
d’algunes festes de barri. 
 
 Atès que es fan tot un seguit d’activitats al llarg de l’any 
consensuades amb els joves grafiters fruit del diàleg que existeix amb ells. 
 
 Per tot això els Grups Municipals Socialista, de Convergència i Unió 
i d’Esquerra Unida i Alternativa, proposen al Ple de l’Ajuntament l’adopció del 
següent 
 

ACORD 
  

• Donar suport al govern municipal en la seva tasca per fomentar les 
expressions culturals juvenils, concretament el “graffiti”, recolzant 
totes les iniciatives que els departaments escaients implementen.”  

 
 
 A continuació intervé la Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyora Enriqueta Pardo Lanuza, per manifestar que, des del Departament 
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d’Acció Social tenim l’Espai Jove que és un grup de joves que estan fent 
graffitis conjuntament amb Joventut i que han participat en la passarel·la. 
 
 Jo m’he reunit amb l’Associació de graffiters, hem estat parlant, 
estem treballant, sabem que és una expressió i que és important l’educació 
perquè ells ho manifesten. Penso que és molt interessant escoltar-los, perquè 
el fet de convertit els graffitis en art, ajudaria a que no hi haguessin tants 
graffitis que no són art. Crec que des del nostre Departament estem treballant 
conjuntament amb Joventut i Cultura en aquest sentit. 
 
 Novament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’ERC-
AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano, per manifestar que, donades les 
maneres com s’ha presentat aquesta moció, el to del regidor considero que 
està una mica fora de lloc, això per començar.  
 
 En cap moment he parlat “d’imposició”, sinó que he dit que 
l’Ajuntament “proposa” i són els joves qui decideixen si fan o no fan. Celebro 
que hi hagi diàleg, per altra banda, és el que és desitjable i és el que és 
normal. Ha parlat de desconeixement per part nostre, i no, el desconeixement 
és per part seva -en tot cas- si consideren que un graffiti es pot fer en un espai 
com aquests cubs mòbils, perquè això no és un graffiti, això no és una pintura 
mural, ja que la definició de pintura mural és pintura sobre un mur, sobre 
parets. Els suports de fusta, evidentment, en un moment donat poden servir 
per a realitzar aquests tipus de pintura, però no és l’expressió habitual 
d’aquesta pintura. 
 
 Per tant, ja dic que el nostre vot serà contrari i serà contrari. no 
perquè no estem d’acord en què s’hagin de fer coses i no perquè no puguem 
compartir en un moment donat les accions que es porten des de l’Ajuntament. 
Les podríem compartir, però no té res a veure el que es presenta en aquest 
moment, que de fet ja és el que s’està fent, no aporta res de nou, considerem 
que la nostra moció sí que aportava alguna cosa nova i que, com a mínim, 
alguna part hauria d’haver estat recollida si és que tenien realment l’interès en 
què fos aprovada. 
 
 A continuació intervé  el Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que, tenim constància que des del 
Govern Municipal s’està col·laborant amb els grups de joves en les expressions 
de graffiti i nosaltres particularment, des del Grup de CiU, des de fa anys 
donem suport als demés artistes, cedint el nostre local perquè puguin fer 
exposicions, i ara els hi hem cedit un espai de 40 metres quadrats al barri 
Centre als graffiters perquè decorin la persiana del nostre local, o sigui que 
estem col·laborant amb els joves. Nosaltres diem com el President Montilla: 
“fets no paraules”. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d'ICV-
EPM, senyor  Arnau Funes Romero, per manifestar que, això d’intervenir 
darrera d’en Nèstor ajuda perquè el clima és més relaxat, o sigui que intentaré 
no incrementar la tensió del debat, tot i que hem de fer un exercici conjunt de 
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revisar el llenguatge, ja que això dels graffitis no és d’abans d’ahir, sinó que és 
de fa temps i el llenguatge una mica paternalista que fem servir a vegades, -
compte eh!, m’heu de permetre el comentari-, perquè en relació amb els joves 
hi ha molt a parlar i a dir i en concret quan es parla dels graffiters més 
encara.  
 
 Comparteixo la reflexió final que ha fet la Iolanda. Em sembla que la 
nostra moció el que buscava era ampliar les possibilitats d’actuació en aquest 
camp, en cap moment ens vam qüestionar la feina de la Regidoria de Joventut. 
En tot cas, el que estem plantejant és possibilitats perquè aquesta feina 
s’ampliï. Crec que hi ha un reconeixement, al menys implícit, del nostre grup 
municipal i sinó ja ho farem explícit, de la feina que els darrers anys ha fet 
aquesta Regidoria. Es fan coses però sempre es poden fer més, i una de les 
coses que es poden fer, per cert, és sancionar als joves que fan pintades, cosa 
que aquest Ajuntament permet i l’ordenança també, per tant, busquem les 
possibilitats perquè això no passi i facilitem al màxim la feina. Vull queixar-me 
perquè no puc fer cap altra cosa que queixar-me. Crec que aquest Grup 
Municipal té les portes obertes, els telèfons connectats i els e-mails oberts, 
perquè hagués pogut haver possibilitats de poder arribar a una proposta 
conjunta, perquè aquesta és del dia 24 però la de després és del 21 de gener. 
Crec que és fàcil poder posar-se d’acord, trucar, i poder arribar a acords que 
potser ens estalviarien aquest debat, fins i tot poder arribar a algun punt. Ho 
sentim molt però no podem votar a favor de la proposta que ens planteja el 
Govern, entre d’altres coses, perquè no ens heu deixat participar. 
 
 Acte seguit intervé la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora 
Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que, en principi, rebutgem la 
forma de presentar les mocions del Grup de Govern. Dir què ens sembla i 
demanar que les “muntanyes electorals” no els facin oblidar l’horitzó que ens 
queda pel davant. Crec que això no és el que vostè, senyor Alcalde, va llegir en 
el seu discurs d’investidura i, per tant, jo li demano que reflexioni, que no 
continuï per aquest camí “d’apisonadora” de govern, així pactat i sense dir res. 
I dic el mateix que ha dit l’Arnau, que hi ha correus i veig molt graciós a 
l’Alcalde avui, ho celebro, celebro que estigui graciós, perquè prefereixo això a 
què em tregui la paraula.  
 
 Llegiré la intervenció que vaig fer abans de saber que anaven a fer 
aquesta “barrida” i, per tant, aquí sí que es veurà coherència perquè diré el 
mateix.  
 
 Nosaltres considerem que hi ha dos classes de graffitis, els que 
representen una expressió artística, algunes vegades veritablement magnífica, 
i els que representen el vandalisme i embrutar pel plaer d’embrutar i, per tant, 
dues actituds diferents a prendre per l’Administració. Entenem que 
l’Ajuntament ha de potenciar i facilitar l’art en tots els àmbits, no només els 
graffitis, i un d’aquests àmbits és el graffiter urbà, sens dubte, a mi em sembla 
adequat, fins i tot hi ha parets que farien un favor si les pintessin.  
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 L’Ajuntament ha de sancionar de forma contundent a qui embruta 
per sistema els edificis, tant públics com privats, o qui “garrapatea” -perquè 
això no és pintar- el mobiliari urbà, perquè aquestes accions no són art, és 
vandalisme -com he dit- i atempten contra l’Ordenança de Paisatge Urbà 
aprovada i que tanta llauna ens va donar el senyor Morlanes amb ella i que 
ningú compleix en aquest Ajuntament, -perquè aquesta és una altra cosa, es 
fan les ordenances per després incomplir-les-. S’incompleixen, no només amb 
les pintades que estem parlant, sinó amb els aparells d’aire condicionat o 
estenedors de roba penjats en els llocs més inversemblants de la ciutat i 
donen a la ciutat un aspecte francament millorable. Tenim graffitis per tots 
llocs, i dic graffitis per dir alguna cosa, perquè jo no els considero graffitis, 
perquè són pintades en parets, portes, mobiliari i fins i tot en els camions, ja 
que l’altre dia, un dels “donuts”, el va deixar i quan el va trobar ni el coneixia.  
Tot això són objectius, tot el que es mou és objectiu d’aquests “pintors” que no 
respecten ni el patrimoni artístic d’aquesta ciutat.  
 
 Estem d’acord amb els quatre punts de la moció presentada per 
Esquerra, però pensem de veritat que no proposeu res nou, aquestes 
propostes estan recollides en l’Ordenança amb les aportacions de tots els 
grups. El PP hi va fer vàries sobre aquest tema, perquè no ens agrada que 
s’envaeixi i es deteriori la propietat, tant pública com privada, i els pintors de 
graffitis o pintades ho fan per sistema en Cornellà i la prova està a la vista. 
 
 Hi ha llocs destinats per pintar els graffitis, encara que no sé si són 
suficients, i si estan recollits -i això és una pregunta- en algun tipus de guia 
que serveixi d’orientació als joves que la vulguin utilitzar que, per altra banda, 
també haig de dir que creiem que la gran majoria no es molestarà en consultar 
la guia ni, per suposat, presentar un programa -com deia Iniciativa- perquè ho 
acceptin els tècnics de Joventut, ja que és molt més fàcil pintar i, a més, 
motiva fer-ho pensant que et pescaran. Per tant, nosaltres teníem pensat votar 
a favor de la vostra moció, malgrat que s’ha dit. Suport a l’art i als artistes 
facilitant-los espais que contribueixin a embellir la ciutat amb les seves obres 
que, com he dit, algunes són excepcionalment magnífiques i, a més, control i 
sancions a qui faci malbé el mobiliari urbà. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, sempre és complicat trobar un equilibri, i no s’ha 
de confondre allò que és el grafitero del firmero ja que això és una altra 
història. És difícil que a la majoria de la gent li agradi, però és evident que la 
voluntat -encara que no votem a favor de les mocions d’uns i d’altres- és 
intentar trobar espais de complicitat i espais comuns que és en el que s’està 
treballant. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció alternativa presentada pels Grups 
Municipals del PSC-PM, CiU i EUiA, és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Arnau Funes Romero i Elisa Corral 
Lozano. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Polític Municipal del PP, referida al 
funcionament del Centre d’Atenció Primària Martí i Julià i del Consultori 
d’Almeda.  
 
 MOCIÓ 
 
 “En el Ple del mes d’octubre de 2007 el Grup del Partit Popular va 
presentar vàries preguntes en referència al funcionament del Centre d’Atenció 
Primària (CAP) Dr. Martí i Julià i el Consultori d’Almeda depenent de l’anterior 
esmentat (CAP). 
 
 A aquestes preguntes va donar resposta la Regidora d’Acció Social i 
Salut Pública, reconeixent que no disposava de dades i que, per tant, 
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recomanava que aquestes preguntes es derivessin al Servei Català de la Salut, 
Conselleria de Salut de la Generalitat de Catalunya, afirmant al mateix temps 
ser coneixedora de nombroses queixes que els usuaris li feien arribar, 
motivades per la falta de personal en ambdós centres, a més d’altres diverses 
deficiències. 
 
 Al mateix temps el nostre Grup en el Parlament de Catalunya, va 
traslladar les esmentades preguntes a la Consellera de Sanitat, rebent com a 
resposta la constatació d’una preocupant escassetat de personal mèdic 
(sobretot pediatres) i d’infermeria tant en el CAP Martí i Julià com en el Centre 
mèdic d’Almeda. 
 
 A dia d’avui són moltes més les queixes i el malestar entre els 
usuaris d’ambdós centres, no ja tan sols per la falta de metges i infermers/es, 
sinó pel incomprensible tancament del Centre Almeda en el període nadalenc, 
circumstància que col·lapsà el Cap de Martí i Julià, a més de la conseqüents 
molèsties i trastorn per als usuaris que es van veure obligats a acudir a 
urgències hospitalàries per grips i altres motius pertanyent a metges de 
capçalera. 
 
 Per tot l’exposat, el Grup del PP a l’Ajuntament de Cornellà proposa 
al Ple el següent 
 

ACORD 
 

 Primer.- Traslladar a la Conselleria de Salut de la Generalitat de 
Catalunya, les queixes dels usuaris i les deficiències descrites. 
 
 Segon.-  Sol·licitar a la mateixa Conselleria l’ampliació immediata 
de personal i nombre de consultes en ambdós centres.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 En primer lloc pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que, no debatré la 
moció perquè la retiraré, i això ho faig per no permetre que utilitzin al Partit 
Popular per presentar vostès una moció quan haurien d’haver solucionat un 
problema que no han solucionat, o no han pretès solucionar-ho, fins que el 
Partit Popular ho ha dit, per tant, una reprovació total a la senyora Regidora 
de Sanitat que ho hauria d’haver fet. 
 
 En aquest moment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio 
Balmón Arévalo, per manifestar que, si la retires, no hi ha debat ni 
intervenció. 
 
 Després d’això la moció es retira per la Portaveu del Grup 
Municipal del PP. 
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 3.- Moció del Grup Polític Municipal d’ICV-EPM, referida a 
fomentar l’estalvi d’aigua. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Cada dia és més la població que resideix en zones urbanes, que es 
calcula que per a l’any 2030 serà d’un 60% sobre el total de les persones que 
habitaran en el nostre planeta. Com a conseqüència d’aquest augment, la 
demanda d’aigua, sumades les necessitats domèstiques, comercials, 
industrials i de l’agricultura periurbana, està creant, ja ara, enormes 
pressions sobre els recursos d’aigua dolça. Enfront de la creixent demanda, les 
ciutats estan buscant solucions, via subterrània, cada dia a nivells més 
profunds i aigua superficial cada vegada més lluny i a uns costos 
mediambientals cada dia menys viables. Amb el creixement demogràfic i la 
contaminació constant, és molt probable que aquestes pressions vagin 
augmentant. La crisi urbana de l’aigua únicament es podrà resoldre amb una 
gestió administrativa sostenible d’aquest bé. 
 
 Des d’ICV-EPM, pensem que hem d’aprendre a respectar la base del 
recurs del qual la vida depèn en última instància i considerar la terra i l’aigua 
com a dues cares de la mateixa moneda. 
 
 La protecció del mediambient és un valor social que s’ha de 
fomentar des de les institucions públiques, en especial des de l’Administració 
local, aturant l’explotació insostenible dels recursos hídrics a través de la 
formulació d’estratègies a nivell local. 
 
 Així doncs, fomentar l’estalvi per part de les administracions és una 
peça clau en un municipi sostenible com vol ser Cornellà de Llobregat. 
 
 A més, si tenim en compte el que suposa haver de pagar l’aigua 
tractada per als nostres veïns i veïnes, hem de ser curosos i vetllar per l’estalvi 
econòmic que pot suposar buscar mesures dissuasòries al consum que 
procurin, d’una banda ser un estalvi en forma d’energia i recursos per al medi 
ambient, i de l’altra, un estalvi per a les economies domèstiques, que pagaran 
menys en consumir menys. 
 
 La instal·lació de vàlvules d’estalvi d’aigua en les aixetes de les 
infraestructures municipals existents (escoles, poliesportius, piscines, 
oficines...), i fomentar-ne l’ús en la població, en barris on encara no s’ha fet la 
introducció de les vàlvules, ha de ser una de les accions primordials d’un 
Ajuntament que pretengui fer una ciutat sostenible. Aquestes vàlvules 
permeten l’estalvi de fins a un 50% d’aigua. 
 
 En aquest sentit, les accions iniciades pel Govern de la Generalitat 
de Catalunya no han de ser un aturador, en el nostre municipi que té 
aprovada dintre del seu PAA una línia de treball sobre l’estalvi de l’aigua, ans 
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al contrari, un impuls perquè aquest Ajuntament iniciï o millori mesures que 
donin suport a l’acció del govern tot tenint en compte, a més, les 
recomanacions específiques sobre la sequera i l’aplicació dels decrets que se’n 
derivin. 
 
 Per tot això, el Grup municipal d’ICV-EPM proposa a l’Ajuntament 
en Ple l’adopció del següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Que en el termini màxim de 6 mesos s’elabori una 
ordenança municipal per impulsar un ús eficient i racional de l’aigua a 
Cornellà de Llobregat. 
 
 Segon.- La instal·lació en totes les infraestructures municipals de 
mecanismes estalviadors d’aigua, continuar implantant el rec per goteig i 
posar broquets controladors en les mànegues de rec. 
 
 Tercer.- Que es continuï amb les campanyes informatives i de 
promoció dels mecanismes estalviadors d’aigua, en la resta de barris de 
Cornellà de Llobregat que encara no els tenen. 
 
 Quart.- Fer una campanya de seguiment i de conscienciació en 
aquelles indústries i comerços municipals en què l’aigua té un paper rellevant, 
tal com peixateries, perruqueries, neteja cotxes, hotels, restaurants... 
 
 Cinquè.- Mantenir el projecte aprovat i pressupostat sobre la 
construcció d’un dipòsit per a la recollida d’aigües de la mina que hi ha a Can 
Mercader per a la seva utilització per al rec i també per a la neteja. 
 
 Sisè.- Fer públiques al butlletí d’informació “Cornellà Informa” i a la 
pàgina web les mesures del Pla de contingència local previst al decret de 
sequera que s’ha hagut de facilitar a la Generalitat de Catalunya.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la Regidora del Grup Municipal d'ICV-EPM, senyora  
Elisa Corral Lozano, es fa una explicació de la moció manifestant que, en la 
mateixa línia que ja hem comentat abans, aquesta moció es va presentar al 
registre el dia 21 de gener. Nosaltres pensàvem que era una moció que 
hauríem pogut consensuar, per tant em resulta una mica difícil i no ho 
entenc.  
 
 A banda de l’exposició de motius -avui per avui, penso que tothom 
és coneixedor de la situació que estem vivint a Catalunya amb el tema de 
l’aigua i amb el tema de la sequera- nosaltres, en la part resolutiva d’aquesta 
moció, posàvem especial accent en el punt u que és el tema d’establir en un 
termini màxim de sis mesos una ordenança municipal per impulsar un ús 
eficient i racional de l’aigua a Cornellà. Aquesta ordenança estaria també en la 
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línia de les indicacions i de les orientacions que fa el Pla d’Acció Ambiental, 
que altres ajuntaments veïns ja ho tenen i no passa res. 
 
 Faig incidència en els punts que he vist no s’han recollit en la 
proposta alternativa, ja que per a nosaltres eren importants, com és el tema de 
mantenir el projecte aprovat i pressupostat sobre la construcció d’un dipòsit 
per a la recollida d’aigües de la mina que hi ha a Can Mercader, per a la seva 
utilització per al reg i també per a la neteja. Soc conscient que l’altre dia en la 
Comissió Informativa el Regidor ens va explicar per què s’havia retirat o 
s’havia desestimat aquest projecte, però després nosaltres hem anat parlant 
amb gent  i la volem mantenir perquè per a nosaltres és important aquest 
punt ja que pensem que un any d’estudi per prendre una decisió com aquesta 
és insuficient, per tant, creiem que ens podrien donar una mica més de marge 
per a aquest tema i pensem que és important. 
 
 El punt sisè de la nostra moció diu: “fer públiques les mesures del 
Pla de Contingència Local previst al decret de sequera que s’ha hagut de 
facilitar a la Generalitat”. Aquest punt ho vam formular el mes passat en 
forma de pregunta i no es va donar resposta. Bé, la vam retirar, perquè 
d’entrada es plantejava que aquest Pla de Contingència no l’havia elaborat 
l’Ajuntament però, independentment de qui ho faci, és el Pla de Contingència 
per a Cornellà, i nosaltres, com a regidors, i els ciutadans, en tenen dret a 
conèixer, per això fem incidència perquè tampoc hem vist que estigui recollida 
en la moció alternativa que hem pogut mirar aquí una mica per sobre. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Francesc Molina Núñez, 
Regidor-Delegat de Medi Ambient i Sostenibilitat, per manifestar que, en 
primer lloc, haig de demanar disculpes ja que en la moció alternativa fem 
referència a què estava presentada per ICV-EPM i ERC -suposo que ha estat el 
subconscient que m’ha traït, perquè sovint tenen posicions comunes i potser 
en aquell moment m’ha sortit una cosa que no corresponia-. Demano 
disculpes i que sàpiguen que és resposta a la moció només d’ICV-EPM. 
 
 Com sabeu, el tema de l’aigua és un tema que ens preocupa a tots, 
sobretot en els últims anys i no només pel nivell de sequera que s’està 
produint en aquest any, sinó que en altres períodes hem tingut moments de 
sequera tan importants com aquest, després hem tingut la sort que ha plogut i 
s’ha recuperat, etc. 
 
 Això ja va portar des de fa temps que les diferents administracions, 
la local, autonòmica i fins i tot l’estatal, comencessin a prendre mesures per 
donar resposta a aquesta mancança. Mesures com, per exemple, les 
desalinitzadores per intentar reutilitzar i aprofitar aigües. 
 
 En aquesta línia s’ha fet paral·lelament i s’està fent i es faran 
polítiques de sensibilització, perquè els ciutadans no només prenguin 
consciència sinó que apliquin aquesta consciència en les mesures que siguin 
possibles, que bàsicament és en el consum domèstic. 
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 Al mateix temps, aquesta consciència també la tenim pressa com a 
institució, com a govern i, per tant, també estem prenent mesures i procurem 
aplicar en el possible actuacions que permetin un estalvi d’aigua tenint en 
compte que s’han de cobrir les necessitats que té la ciutat com a tal. 
 
 Dins d’aquesta línia també cal dir que, per una banda, hi ha una 
Directiva marc europea que diu que s’ha de promoure l’ús sostenible de l’aigua 
a través de l’estalvi, cosa que estem fent a través de la reutilització. Un 
argument que no es fa servir en la moció presentada per ICV-EPM i que, per 
una altra banda, es parla d’assegurar la reducció progressiva de la 
contaminació i evitar noves agressions ambientals, cosa amb la qual 
l’Ajuntament de Cornellà també està fent una feina important des del moment 
en què, per primer any i després d’uns quants, hem  assolit la mesura de les 
aigües de les empreses que són potencialment contaminats en el tema de 
l’analítica de les aigües i que, a més a més, l’any que ve ho ampliarem. 
 
 Faig aquesta introducció perquè es vegi que hi ha la preocupació i 
és un tema en el qual s’està treballant. 
 
 Quan es parla de l’Ordenança, jo ho lligaria amb un apartat, un 
punt de la moció que diu “prendre mesures dissuasòries”. Una de les mesures 
que es va aprovar en el Pla d’Acció Ambiental i que ha conduït o ha marcat la 
política envers el tema de l’aigua per part de l’Ajuntament, ha estat el de 
l’educació o conscienciació dels ciutadans. Això s’ha fet fins ara d’una forma 
generalitzada a través del “Cornellà Informa” però també s’ha fet en 
campanyes puntuals com ha estat la de Fontsanta o la del Pedrò, però encara 
no hem arribat a tota la ciutat, per tant, per fer ordenances amb mesures 
dissuasòries, primer hem de donar l’opció a tots els ciutadans, perquè rebin 
aquesta informació de manera directa, rebin els mecanismes que altres han 
rebut i que, d’alguna manera, la ciutadania hagi evolucionat un pas més per, 
potser, plantejar-se qüestions dissuasòries, tot i que, només el preu de l’aigua 
ja és una mesura dissuasòria i de les més importants. 
 
 Per altra banda, el tema del dipòsit de Can Mercader va quedar 
explicat i com tot, podem estar més o menys d’acord, el que és cert, és que 
durant l’any passat es va haver d’abocar aigua a les làmines d’aigua de Can 
Mercader des de la xarxa, i a partir d’aquí, es van prendre mesures per veure 
quin era el problema i vam veure que l’aigua que brolla d’allà no fa interessant 
fer aquest tipus d’inversió, senzillament perquè acabaríem fent un dipòsit per 
abocar aigua de la xarxa i això ja ho fem directament. 
 
 La segona qüestió que es planteja en la resposta de la moció és que, 
tal i com propulsa la nova cultura de l’aigua, hem de treballar en l’ús d’aigües 
reutilitzables i en aquesta línia estem treballant a nivell de l’estació 
depuradora d’aigües residuals del Prat, l’anomenada Llobregat, per 
aconseguir-hi aigua per fer un ús, tant en l’aspecte de la neteja viària com de 
reg, si és possible i si la qualitat de l’aigua ho permet. 
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 S’agraeix la voluntat de recordar-nos allò que hem de fer, ho 
assumim, ho fem amb carinyo i, a més a més, sabem que hi ha una 
sensibilitat important per part del Grup que l’ha proposat, però el que volem 
deixar palès és que la sensibilitat també la té el Govern que treballem en 
aquesta línia i que, en aquest moment, a través de l’Ordenança i en qualsevol 
altra línia, qualsevol proposta o suggeriment que sigui assumible i sobretot 
que sigui executable, l’escoltarem i intentarem poder-ho assumir. 
 
 La moció alternativa és la següent:            
  
 “Atès que cada dia és més la població que resideix en zones 
urbanes, que es calcula que per l’any 2030 serà un 60% sobre el total de les 
persones que habitaran al nostre planeta. Com a conseqüència d’aquest 
augment, la demanda d’aigua, sumades les necessitats domèstiques, 
comercials, industrials i d’agricultura periurbana, està creant ja ara, enormes 
pressions sobre els recursos d’aigua dolça. Enfront de la creixent demanda, les 
diferents administracions estan cercant solucions, i aplicant polítiques de 
gestió sostenible. 
 
 Atès que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, amb l’aprovació del 
Pla d’Acció Ambiental va assumir el compromís amb la ciutadania i amb la 
pròpia gestió de fomentar polítiques d’estalvi d’aigua a través de campanyes de 
sensibilització consistents en la distribució gratuïta de vàlvules d’estalvi 
d’aigua, implicació dels distribuïdors a través de les ferreteries, consells 
ambientals i informacions al “Cornellà Informa”. 
 
 Atès que aquestes polítiques estan fent el seu efecte tant en l’estalvi 
domèstic com en el de consum municipal. Segons la memòria sobre dades 
ambientals metropolitanes 2006 de l’Entitat de Medi Ambient de l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona el consum domèstic entre l’any 2005 i 2006 es va 
reduir en 9 litres per habitant i dia. 
 
 Atès que paral·lelament a les polítiques de sensibilització, en 
l’actualitat un objectiu en la gestió de l’aigua és l’aplicació de polítiques de 
reutilització directa o planificada com peça clau dels principis de la nova 
cultura de l’aigua, ja que l’aigua regenerada es tornarà a introduir en el cicle 
amb l’objectiu de donar-li un nou ús. Al nostre àmbit territorial l’Estació 
Depuradora d’Aigües Residuals (EDAR) Llobregat està en condicions de 
facilitar aigua per usos ambientals. 
 
 Atès que actualment estem en un període de gran mancança 
d’aigua, conseqüència de la important sequera que pateix el país. En el cas de 
la situació hídrica ho fes necessari l’Ajuntament de Cornellà s’integrarà en la 
Comissió de Seguiment en període d’emergència o fase III de sequera que seria 
creada pel Consell Metropolità de l’Entitat del Medi Ambient. 
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PROPOSEM 
 
 Primer.- Reafirmar el compromís en continuar les polítiques de 
foment de l’estalvi d’aigua als àmbits domèstic, industrial, comercial i 
municipal tot seguint el manament aprovat pel Ple de 27 de febrer de 2007 en 
l’aprovació del Pla d’Acció Ambiental revisat. 
 
 Segon.- Incorporar les aigües de reutilització produïdes a l’Estació 
Depuradora d’Aigües Residuals Llobregat per usos ambientals. 
 
 Tercer.- Utilitzar els diferents mitjans de difusió a l’abast del 
Govern Municipal per fer el màxim de difusió de les polítiques d’estalvi 
d’aigua.” 
 
 Continua amb l’ús de la paraula el senyor Francesc  Molina  dient 
que, la nostra proposta és, per una banda, reafirmar el nostre compromís en 
continuar les campanyes d’estalvi. Dir-vos en aquest sentit que en aquest 
moment tenim encarregats 1.200 mecanismes d’estalvi d’aigua per distribuir-
los gratuïtament en la pròxima campanya i que és probable que incrementem 
això en aquest any que, a més a més, ha coincidit que hi ha hagut la 
campanya de la Generalitat en la distribució gratuïta a través de la premsa de 
mecanismes d’aquest tipus.  
 
 Per altra banda, el segon punt que proposem és incorporar les 
aigües de reutilització produïdes a l’estació depuradora del Llobregat -tal com 
hem comentat anteriorment- i després, que mantindrem la línia que estem 
utilitzant en els últims temps de fer difusió d’aquests temes a través del 
“Cornellà Informa”, tant a partir d’informacions puntuals, com a través d’un 
espai que s’ha iniciat fa poc que són els Consells Ambientals, per donar això 
mateix, consells en diferents àmbits per facilitar la conscienciació en la 
ciutadania i, per tant, que apliquin unes polítiques ambientals que en 
definitiva seran una millora per a tots plegats.     
 
   A continuació intervé la Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, 
senyora Iolanda Llambrich i Serrano, per manifestar que, ens abstindrem 
perquè, fent al·lusió al que comentava el company Francesc Molina sobre 
posicions comunes de diferents grups municipals, també hauríem trobat 
posicions comunes amb els Grups de Govern si realment hi hagués hagut la 
voluntat de què les trobéssim. La manera de presentar aquesta moció 
alternativa just abans del Ple, ha impedit que trobéssim posicions comunes. 
Per exemple, el que es demana en el segon punt de la moció alternativa 
d’incorporació de les aigües residuals de la depuradora del Llobregat, em 
sembla una bona iniciativa, però com no es poden votar punts per separat i 
realment no s’ha pogut fer el treball previ de poder negociar o fer una única 
moció arran dels punts interessants de les dues, doncs el signe de la nostra 
votació és el d’abstenció. 
 
 Voldria aprofitar per palesar un cop més el desig de no trobar-nos 
més amb aquesta situació, de què les mocions puguin ser debatudes en 
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benefici dels ciutadans perquè segurament trobarem punts d’acord que seran 
aplicables i en els quals podrem votar per unanimitat que seria el desig en un 
Ple. 
 
 Acte seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que, nosaltres ens 
abstindrem en les dues mocions. 
 
 L’exposició que faré es refereix a la moció inicial que és la d’ICV-
EPM. Pel que fa moció alternativa del Grup del Govern, prefereixo abstenir-me, 
ja que no m’ha donat temps ni per llegir-la, crec que és una mala praxis per a 
practicar en els plens, per tant, l’abstenció és sense haver-me donat temps a 
mirar-la.   
 
 Vull deixar constància que hi ha punts amb els quals no hi estem 
d’acord, però estem plenament d’acord quant a la necessitat de seguir 
fomentant l’estalvi d’aigua. Crec que a ningú se li escapa que són recursos que 
hem de gastar amb moderació i sobrietat i qui ha de donar exemple és, sens 
dubte, l’administració, en aquest cas la local, per tant, res a dir al primer 
punt.  
 
 Del primer punt haig de dir que elaborar una ordenança perquè els 
ciutadans/es d’aquesta ciutat gastin l’aigua que ells han de pagar com 
l’Ajuntament mani, em sembla molt fort, si més no, intervencionisme pur i 
dur. Tots sabem que si passem del primer bloc al segon, el rebut pateix una 
pujada escandalosa i, per tant, si això no els hi sembla dissuasori, doncs ja 
em diran!. 
 
 Pel que fa al segon punt estem completament d’acord, i m’estranya 
que a dia d’avui no estiguin col·locades en les aixetes aquestes vàlvules, atès 
que Iniciativa-Verds varen formar part d’aquest Govern en dos mandats i han 
estat al front del Departament de Medi Ambient, 1 aquest Ajuntament hauria 
de tenir-ho si no el té –ho desconec- perquè l’escassetat d’aigua no és d’ara. 
 
 Amb el tercer punt estem totalment d’acord, quanta més informació 
millor, i a ser possible bastant més imaginativa i eficient de la que es fa i que 
doni més bons resultats i que, per cert, costi menys diners. 
 
 Pel que fa al quart punt, estem totalment en contra. Els 
comerciants i empresaris ja tenim bastants inspeccions i coses i només ens 
falta que també ens vinguin a controlar com gastem l’aigua, que vingui 
l’Ajuntament dient-nos com hem d’usar-la en la nostra empresa o negoci. 
Torno a dir el mateix que he dit abans, la butxaca ens explica -i més als 
comerciants- com hem de reduir la despesa d’aigua. Crec que no hi ha cap 
comerciant ni cap comerç en aquesta ciutat que no controli al màxim les seves 
despeses, perquè tots sabem que els  guanys són escassos últimament. 
 
 Quant al punt cinquè, que és el tema de la mina o de la font que hi 
ha a Can Mercader, en la Comissió Informativa sens va explicar que hi ha un 
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informe fet –si no m’equivoco- per una empresa que es dedica al tema de 
detectar aigua en el subsòl i que aquesta empresa va recomanar no seguir 
amb el projecte perquè no era rendible. No sé si vostès des d’Iniciativa, i atès 
que, com he dit, han estat en el Govern, tenen altres dades, nosaltres no, i ens 
creiem el que ens han dit en la Comissió Informativa. A més, en aquesta 
Comissió Informativa, aquesta servidora va fer una pregunta sobre la poca 
aigua que hi havia o que se’ns va dir que hi venia de la font, i quina utilització 
se li estava donant ara, perquè, malgrat que aquest projecte és costós, si això 
suposava recollir aquesta aigua i utilitzar-la, creiem que s’havia d’intentar. 
Sens va dir que aquesta poca aigua sí que s’aprofitava, -espero que això sigui 
així- i s’utilitzava per regar part del parc, pels antics canals pels quals es feia 
abans el reg. Per tant, fer una despesa extraordinària per recollir poquíssima 
aigua, com se’ns va dir, i que, a més, pot desaparèixer atès que no es coneix el 
trajecte per on passa i les infraestructures que s’estan fent, ens sembla 
prudent de moment aturar aquest Pla, per tant, estem en contra de què se 
segueixi cap endavant. 
 
 Del punt cinquè dir que, a l’igual que en el tercer, tot el que sigui 
informació ens sembla eficient i completament d’acord, per tant, com no es pot 
votar aquesta moció per punts, ens abstenim en el ben entès que sí, que estem 
plenament d’acord que l’estalvi és necessari i que s’ha d’informar als que “no 
ho fan”, perquè ho facin, però no intervenir per a res en la vida dels ciutadans, 
en un element que ens està costant un ull de la cara. 
 
 Novament intervé la Regidora del Grup Municipal d'ICV-EPM, 
senyora  Elisa Corral Lozano, per manifestar que, no sé que li passa avui al 
senyor Francesc Molina que té tants lapsus, perquè la Directiva marc de 
l’aigua té altres punts a més de l’estalvi i la reutilització, que és l’eficiència. 
L’esperit de la nostra moció anava per reforçar, perquè, per a res, nosaltres 
teníem intenció de posar en dubte el treball que s’està fent i que s’ha fet des de  
l’Ajuntament, ja que sabem que s’estan fent campanyes i sabem que els 
ciutadans/es en general estem fent un esforç, però crec que podem anar més 
enllà. No sé si la Isabel Espinosa ha patit alguna vegada un tall d’aigua. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, nosaltres farem allò que digui el Govern de 
Catalunya. Nosaltres estem dintre de l’Entitat Metropolitana de Medi Ambient, 
que és la que pren decisions i participa de forma activa, i jo mateix, com a 
representat a l’ACA, també tinc una presència activa. L’altre dia vaig estar 
parlant al Consell sobre la preocupació -no de l’immediat sinó d’allò que ve de 
cara en els propers anys respecte a aquest tema- i fer unes certes reflexions i 
alguns canvis que també ens toquen a tots. 
 
 Dir també que des que soc Alcalde tinc constància que les dades 
que tenim de la Societat General d’Aigües de Barcelona, pel que respecta a 
Cornellà -encara que nosaltres hem tingut un creixement residencial 
físicament de més habitatges- s’ha reduït cada any el consum residencial, i 
encara que nosaltres hem tingut un gran creixement d’espai públic, que no cal 
oblidar, -recordo que l’any passat vam prendre unes mesures preventives i la 
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gent em comentava que estàvem deixant que els arbres morissin, que la gespa 
no es regava, o sigui, que el ciutadà normal això no ho acaba d’entendre- 
nosaltres en l’espai públic fem un estalvi o diríem una mesura de regularitzar 
tot el tema del consum de l’aigua.  
 
 És evident que tots esperem que no arribin mesures dràstiques, 
encara que estan previstes situacions –diríem- d’intervenció, i comparteixo el 
que deia l’altre dia la Tinenta d’Alcalde de l’Ajuntament de Barcelona, la 
senyora Imma Mayol, que si Barcelona no patirà les conseqüències, menys ho 
patirà Cornellà que és una ciutat de 89.000 habitants. En el tema de la 
dessaladora, en aquest moment ja es començaran a veure obres a la nostra 
ciutat, tant en el barri de la Fontsanta com en tota la zona Ribera-Salines, per 
construir allò que és els conductors, això implica que esperem que l’estiu de 
l’any 2009 també funcioni per tenir aquest reforç respecte al tema del consum 
de l’aigua.  
 
 Això no evita, i això ho compartim i és una mica el per què de la 
moció alternativa, de què nosaltres estem preocupats i que -com sempre- 
portarem a terme allò que diu el Pla d’Actuació Ambiental i algunes coses que 
s’han decidit amb un criteri, en l’anterior mandat va haver un criteri i ara hi 
ha un altre criteri, per tant, s’ha decidit respectar el tema del pou de Can 
Mercader. 
 
 Respecte a les mocions alternatives, permeteu-me que digui una 
cosa. Nosaltres trobem lícit que els Grups Municipals presentin mocions i, per 
tant, seria absurd o fora de lloc que jo digués que abans de presentar una 
moció, ho consultessin amb mi a veure què presenten i a veure si ens podem 
posar d’acord. Seria fora de lloc, per tant, és normal que els Grups Municipals, 
en funció de la seva autonomia presentin les mocions que considerin 
oportunes i també que nosaltres, els Grups Municipals que estem al Govern, 
presentem les nostres mocions de les coses, de com creiem que s’estan fent o 
s’han de fer, això és així, passa aquí, passa al Parlament de Catalunya i passa 
al Congrés dels Diputats, són les regles del joc.      
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció alternativa presentada pels Grups 
Municipals del PSC-PM, CiU i EUiA, és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Arnau Funes Romero i Elisa Corral 
Lozano. 
 



76 

Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 
 4.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano, per manifestar que, abans de 
res, vull dir que al Parlament es publiquen les mocions i les esmenes. 
 
 Després tinc una pregunta que és si l’Ajuntament té previst acollir-
se a algun projecte de les subvencions Xarxa Barcelona Municipis de Qualitat 
2008-2011. 
 
 Pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
contestar a la pregunta, manifestant que, és evident, perquè sinó ens moriríem 
de “gana” econòmica. La Diputació de Barcelona ha aprovat -com fa cada 
quatre anys,  després que hi va haver una sentència que era inhabilitar per fer 
el que feia abans- un programa d’actuació que es deriva en dos apartats. Un 
és per a tot el tema d’infraestructures, per tot el tema que fem d’intervencions 
urbanístiques i, per tant, nosaltres el que hem de fer en aquests moments és 
aprovar per la Junta de Govern, l’adhesió al  protocol i després presentarem 
les nostres propostes, que en aquest mandat hi ha dues variants, una que és 
“barra lliure”, però jo ja sé que així no és perquè això representarien milers de 
projectes, i una altra que, un tant per cent, -per primera vegada- que es 
destina a aquest tema d’infraestructures es podrà destinar a programes 
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d’acció social en el tema de tele assistència fonamentalment, i que -si no 
recordo malament- és un 20% i ja avanço que l’Ajuntament de Cornellà ho 
farà. Vaig parlar l’altre dia amb el Diputat que porta aquest tema, que ja podia 
dir a altres ajuntaments que en aquest sentit l’Ajuntament de Cornellà 
renunciarà a una part per tot el tema d’inversions i infraestructures, i la part 
que li pertoqui, que decideixi la Diputació en aquest tema, un 20% ho 
destinarem a temes d’acció social o temes de tele assistència.  
 
 Després hi ha un segon apartat que són cada any els programes 
que hi ha per a cada àrea que s’hauran de presentar a la Xarxa, en les àrees 
de Cultura, Salut, etc., per tant, això ho tenim previst. 
 
 Tot seguit pren novament la paraula la Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano, per efectuar el primer prec 
que es deriva d’aquest tema, -del que parlàvem ara de les diferents àrees- i és 
una proposta pel que fa a l’àrea de turisme. Seria important gestionar una 
primera subvenció per a la senyalització dels itineraris turístics per dins de la 
ciutat, aprofitant una feina que ja està feta, -ja existeixen aquests itineraris, 
estan publicats, estan delimitats- poder tenir una senyalització fins i tot pot 
ser seguint la mateixa línia de diferents colors, diferents espais, diferents 
barris, que ja existeix. És una proposta i, a més, una proposta que es pot 
complementar amb el mobiliari d’espai públic a través del qual accedeixen els 
ens locals de la província, -a través d’aquesta mateixa subvenció- a mobiliari 
d’espai urbà com són bancs, papereres, espais lúdics per a la gent gran, 
contenidors, etc, que completen tota aquesta oferta. És un prec, però és una 
proposta que, si es vol ser tinguda en compte, crec que seria interessant i 
important. 
 
 El segon prec és que he estat informada sobre una reunió entre 
representants de l’Ajuntament i els veïns de la comunitat formada per 104 
habitatges de la promoció d’Emducsa, Fontsanta, Fatjó, corresponents als 
carrers Maria Aurèlia Capmany, 22 i 24, i avinguda Can Cors, 39, 41 i 43, 
arran de diferents denúncies i deficiències detectades pels veïns des del 
moment en què es va fer lliurament de l’obra. Aleshores, el meu prec és que 
considero que les coses s’han de debatre als fòrums on pertoca, a més, amb la 
proximitat de la reunió del Consell d’administració d’Emducsa, sol·licito la 
documentació relativa al projecte, diferents informes tècnics que s’han 
realitzat arran de les denúncies d’aquesta promoció. Crec que aquesta 
documentació hauria de ser aportada i aquest punt inclós a l’ordre del dia del 
proper Consell d’Administració d’Emducsa a celebrar el proper dia 6 de febrer, 
donada la gravetat del cas, que crec que ho és. Reitero que considero que és el 
lloc on s’ha de debatre aquesta qüestió i, a més, el lloc on les diferents 
formacions polítiques haurien –i crec que han de ser informades- tant del 
problema existent com de les solucions concretes que va plantejar ahir aquest 
Ajuntament durant la reunió amb els veïns. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, pel que respecta al primer prec, ja es demana 
sempre tot el que és possible de mobiliari i la novetat està en el tema de 
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turisme que suposo que al regidor que li han ampliat les seves delegacions, 
pren nota. 
 
 Respecte al segon prec, recordar que en el Consell d’Administració 
d’Emducsa, hi ha una informació que es dóna per part del gerents i aquesta 
informació estava prevista. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal d'ICV-EPM, 
senyor  Arnau Funes Romero, per manifestar que, farem els dos precs i les 
dues preguntes, en tot cas l’Elisa Corral farà un prec i jo faré la resta. 
 
 Tot seguit pren la paraula la Regidora del Grup Municipal d'ICV-
EPM, senyora Elisa Corral Lozano, per sol·licitar que, es tinguin en compte les 
consideracions fetes pel Col·legi d’Educadors/es Socials de Catalunya i per 
l’Associació Catalana de Tècnics/es de Polítiques de Joventut pel que fa a la 
plaça convocada per l’Ajuntament per cobrir una vacant de tècnic/a de 
Joventut. En aquestes consideracions s’indica l’absoluta inadequació de la 
qualificació que es demanda. Des d’Iniciativa pensem que és un greuge a la 
professió i també a la joventut de Catalunya. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal d'ICV-EPM, 
senyor  Arnau Funes Romero, per manifestar que vol fer un prec, i és que 
seguint en la línia de millora gràfica que té la revista Cornellà Informa en 
aquests moments i en la mesura de les possibilitats del propi Departament de 
Comunicació, pregaríem que es fes un esforç per millorar el disseny de l’espai 
destinat a l’aportació dels grups municipals, la ubicació de les fotografies dels 
Portaveus o dels logotips de coalició. Creiem que, avui per avui, és dels espais 
de pitjor qualitat gràfica, entenent que part de la responsabilitat és dels que 
escrivim moltes línies. 
 
 La següent pregunta és en relació a un anunci que va fer al seu 
moment l’Alcalde en la sessió d’inici escolar del 2007-2008, saber quin és 
l’estat de negociació d’execució, l’estat en què estigui el conveni que s’estava 
signant entre l’Ajuntament i el Departament d’Educació de la Generalitat de 
cara a la millora dels Ceips de Cornellà, en la mesura de les possibilitats que 
se’ns pugui facilitar quin és l’estat. 
 
 En la mateixa línia també tinc una pregunta que és, si s’ha fet 
algun tipus de plantejament als veïns a les associacions de veïns o similars 
perquè sembla que comença a córrer aquest rumor d’una proposta ja en ferm 
de reforma de la plaça de l’Església. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, pel que fa al prec, del canvi a aquesta carta se li 
contestarà per escrit a aquesta associació i se li explicarà els motius. Respecte 
al Cornellà Informa és un prec i, per tant, sempre s’intenten millorar les coses. 
 
 Pel que respecte a les dues preguntes, en el tema del conveni, quan 
jo vaig fer aquesta manifestació, hi havia un Delegat Territorial, i ara ha 
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canviat a finals de desembre que vam tenir la reunió, i estem treballant 
evidentment en un conveni ampli per uns quants anys respecte a la voluntat 
d’aquest Ajuntament de fer una sèrie d’inversions i buscar compromisos per 
part d’ells, evidentment per millorar la qualitat dels espais i dels serveis que es 
presten a la nostra ciutat per part d’educació. I respecte a la plaça de 
l’Església, no hi ha res, tothom sap que es va encarregar un projecte a la 
Mancomunitat de Municipis, es va guanyar un concurs per part d’un equip 
que afecta a tot el tram de la carretera d’Esplugues des de la rotonda Eroski 
cap a la rotonda Lluís Muntades que és la transformació urbana de tota 
aquesta zona, que afecta a la transformació de l'espai públic però que, en cap 
cas modifica el tema de la plaça de l’Església, i quan això estigui acabat i 
estigui clar per part del Govern quin és el projecte, a partir d’aquell moment 
això es tirarà endavant perquè és una de les coses que estan compromeses al 
Pla central de cohesió i creixement de la ciutat. 
 
 A continuació intervé la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que, nosaltres portem 
dos precs i dues preguntes. 
 
 De nou trasllado a aquest Ple el prec sobre la desapareguda 
bandera espanyola dels jutjats de Cornellà, deixaré a la senyora Secretària el 
text del prec perquè consti a l’acta i que és el següent:  
  
 “El dia 23 de juliol de 2007 es va posar en funcionament en la 
nostra ciutat el nou Palau de Justícia on es troben tots els serveis jurídics i el 
Registre Civil. 
 
 És evident que  estem satisfets per la posada en marxa d’un 
projecte  llargament esperat, el qual  va comptar des dels seus inicis amb el 
suport del Grup del PP en aquest Ajuntament. 
 
 Des del primer dia de funcionament, la nostra Oficina d’Atenció 
Ciutadana ha rebut  innumerables preguntes i queixes en referència a l’onejat  
en la seva entrada de només dues banderes: l’europea i la catalana; mostrant 
alguns la seva indignació i altres el seu desconcert davant l’insòlit de tal 
situació. 
 

 Comprovant que aquestes  queixes estaven encertades, malgrat que 
en el projecte virtual del Cornellà Informa del mes de setembre aparegueren  
les tres banderes oficials, ens sembla totalment surrealiste que sigui 
precisament la seu en la que es pensa impartir  justícia a la ciutadania on 
s’incompleixi la Llei. 

  
 Vull recordar que la Bandera nacional representa tant els valors 

constitucionals com la sobirania, la unitat i la independència d’Espanya i que  
el seu ús està regulat per la Llei 39/1981 de 28 d’octubre que en el seu article 
3r. ens diu que deurà ondejar a l’exterior i ocupar el lloc preferent a l’interior 
de tots els edificis i establiments de l’administració central, institucional, 
autonòmica, provincial o insular i municipal de l’Estat. 
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 Així mateix el 24 de juliol de 2007 el Tribunal Suprem ha dictat 
sentència on es recull de forma explícita i clara l’obligació de què la bandera 
Espanyola ondegi permanentment a l’interior i exterior de tots els edificis i 
establiments de l’Administració. 
 
 El fet d’ocultar-la lluny de ser quelcom anecdòtic ens sembla que té 
per als nacionalistes un profund sentit de negació de la vigent Constitució 
amb la finalitat de fomentar, crear i solidificar vincles d’exaltació nacionalista. 
 
 Per tot l’exposat prego: 
 
 Que amb la màxima urgència des d’aquest Ajuntament s’insti a la 
Conselleria de Justícia  el prec de què es col·loqui en la porta  la bandera 
espanyola.” 
 
 Trasllado també les queixes molt enfadades de veïns i comerciants 
del carrer Gerdera, la placeta que hi ha sobre el pàrquing recent estrenat. 
Diuen que quan van veure les horribles jardineres -que jo he comprovat in 
situ- que els hi anaven a col·locar els van dir als operaris i tècnics que hi havia 
en aquell moment que no estaven d’acord amb aquells “mamotretos”. Sembla 
ser que aquestes jardineres un cop instal·lades i com no se’ls va fer cas, són 
unes bigues de fusta enormes plenes de terra, se’ls va deixar o ells ho van fer 
posar, unes plantes que a ells els hi agradaven per intentar alegrar l’ambient i 
que van quedar aquestes jardineres medianament acceptables. De la nit al dia 
aquestes plantes -segons ells que jo no m’havia donat compte d’aquest tema- 
han aparegut arrancades. Me les han ensenyat i la veritat és que el tipus de 
plantes és un tipus ungla de dragó que és una planta que no necessita molta 
aigua i que, a més té unes flors liles molt maques i que cobreix tot de verd. 
 
 Pren la paraula en aquest moment el senyor Alcalde per dir-li que 
faci el prec.  
 
 La senyora Espinosa diu que la deixi explicar el que han denunciat, 
jo trasllado i abreujo la seva denúncia, la aparició sota aquests tests de grans 
rates que s’amaguen a sota dels testos i, a més, de molta escombraria i 
humitat. Això sí que ho he comprovat, les rates no les he vist però si la resta i 
demanen que se li treguin, si més no, els testos.Les actuals plantes que he 
fotografiat perquè les passaré al Departament de Medi Ambient perquè les 
utilitzin en el pròxim cartell o calendari perquè són dignes d’una exposició de 
mal gust, són una mena d’arbustos amb punxes. 
 
 Intervé en aquest moment el senyor Alcalde per demanar-li que faci 
en prec.  
 
 La senyora Espinosa li diu que passi per allí a veure’l, el senyor 
Alcalde li diu que ja hi passa. La senyora Espinosa diu que són un perill per 
als nens perquè tenen punxes i estan seques i són horribles.  
 



81 

 D’altra banda, les preguntes són. He presentat una pregunta a la 
reunió de Portaveus sobre la Llei de Dependència, era una però anava 
desglossada en dotze qüestions, i com en la reunió de Portaveus es va 
considerar pel Portaveu Socialista que sobrepassava la quota que marca el 
ROM, i a més, la senyora Mª José Pardo hi havia passat un informe que 
sembla ser contesta alguna d’aquestes qüestions, algunes sí però he 
comprovat que bastants no, la vaig retirar. Les anirem passant directament a 
la Comissió Informativa o a la Regidora o bé en el marc del Consell Social 
perquè se’ns contesti totes i cadascuna, avui jo només traslladaré una i és que 
pregunto a dia d’avui, quantes persones de Cornellà han rebut l’ajuda 
corresponent dins del marc de l’esmentada Llei i que se m’especifiqui quin 
tipus d’ajudes. 
 
 La segona pregunta és que jo a l’anterior Ple vaig realitzar una 
pregunta en referència a un local que, segons un periòdic digital, donava com 
a cert que la Federació Catalana de Futbol tindria accés a aquest local a un 
cost baix donat per aquest Ajuntament, i d’alguns altres comentaris que jo no 
reproduiré aquí. Si no recordo malament, en aquell moment se’m va contestar 
que en temes d’Internet es deien moltes mentides i que no es podia fer cas a 
tot el que sortia. Vaig donar per suposat que això em confirmava que el tema 
era un rotllo o una bola, però per a la meva sorpresa, el dijous 10 de gener en 
el periòdic Mundo Deportivo -que aquest és bastant creïble- es confirma que el 
Director General de la Federació Catalana de Futbol visita Cornellà i visita el 
nou local. Per tant, jo no sé si el periòdic digital menteix o si menteix també el 
de paper, el que sí demano és que se m’informi el que sàpiga l’Ajuntament 
sobre aquest tema, si no és ara, se’m faci per escrit i amb la major brevetat 
possible. 
 
 Pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
informar que, quan sigui possible, se li contestaran per escrit les dues 
preguntes.  
     
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint hores i trenta-cinc minuts, de la 
qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, juntament 
amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 


